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Ahonnan a Turul látja Tatabányát
Elkezdődtek a tárgyalások a városrészi fejlesztésekről
A kukák körbekerítése várhatóan nem lesz kötelező
Sport- és kulturális programok
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Interjú Szücsné Posztovics Ilona polgármesterrel.
Az elsődleges cél, szorosabb kapcsolat a lakossággal, folyamatos tájékoztatás a város ügyeiről.
“Az idei év nem a látványberuházások éve lesz.”

Készül a költségvetés, elkezdődtek a tárgyalások a városrészi fejlesztésekről.
Több milliárd forint értékű munkára nyújtottak be igényt a képviselők.

Bemutatkoznak a listáról bejutott képviselők.
Magyarné Kocsis Andrea, Balogh Ferenc, Kupcsok Péter, Fekete Miklós

Interjúk az alpolgármesterekkel.
Milyen szakterületen dolgoznak a jövőben és melyik jelent kihívást számukra…
Lusztig Péter: A folyamatos párbeszéd elengedhetetlen a konszenzussal meghozott döntésekben.
Fekete Miklós: Bármennyire is furcsa kijelentés, de a nadrágszíjat nem a városüzemeltetésen kell meghúzni.

Itt a farsang, áll a bál…
A legkedveltebb jelmezek a gyerkőcök körében. Vannak megújuló trendek, de a klasszikus szerepek mindig 
megtalálhatók az óvodások, iskolások farsangi mulatságain.

Dupla Újévi koncerttel indult az év.
Tatabánya Város Fesztivál Fúvószenekara ismét elvarázsolta a közönséget.
Hiába a karácsonyi pihenő időszak, minden alkalmat megragadtak a próbákra - megérte.

Interjúsorozat indul az elköszönő háziorvosokkal.
Dr. Kara Ágnes büszke arra, hogy pályája kezdetétől Tatabányán dolgozhatott.
Dr. Uzonyi Erzsébet vallja: a beteg egy partner.

A társasházkezelők azt kérték, hogy továbbra is támogassa a város a kukák körbekerítését.
A hulladékgyűjtők zárhatósága várhatóan nem kötelező, csak választható lesz az azt használó lakók számára.

Jakobi Anna Tatabánya Díszpolgára.
Látásmódja és művészi érzékenysége visszaköszön különleges alkotásaiban.
Mint elmondta: élete talán legfontosabb elismerését vehette át.

Sikeres vezetőedző, tehetséges spotolók.
Jó esély mutatkozik arra, hogy az országos serdülő atlétikai bajnokság is visszatérjen
Tatabányára 2020 nyarán – ennek hosszú éveken át volt házigazdája a TSC Geotech Atlétikai Szakosztálya.

A drón felkelti a természet figyelmét is.
Olyan perspektívából láthatjuk Tatabányát, ahonnan a modern technika nélkül nem tehetnénk.
A két kedvenc hely modernkori történetét - a Vitányvárat, valamint a Bányászati és Ipari Skanzent is többszáz 
fotó, video dokumentálja. 

Tatabánya Földi Imre Sportösztöndíjas ökölvívója sikert sikerre halmozott az elmúlt egy évben.
Edzője szerint Barbara erőssége a kitartása és harciassága, ami a ringben jön elő igazán.

Nehéz hónapokon vannak túl kézilabdázóink.
Ezekben a napokban ér véget a téli felkészülés, 30-án már az Eger ellen bajnoki mérkőzést játszanak, majd 
8-án az EHF csoportkörét kezdik.

Különleges alkalom várja a télen sem rest futókat Bánhidáról indulva.
Túrázás, korcsolyázás, szabadtéri sportpark, műfüves focipálya a mozgási lehetőségek között.

Programajánló családoknak, nőknek és íróknak.
Bemutatjuk az ebrendészeti telep örökbefogadható kutyáit.

Szelektív- és zöldhulladék begyűjtési időpontok egész évre, városrészenként.
Hulladékudvarok nyitvatartása.
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A 2020-as év első városi lap-
számának tartalma megközelíti 
azokat az elvárásokat, melye-
ket megfogalmaztunk arról, 
hogy milyen információkkal, 
témákkal tájékoztassuk a lakos-
ságot ezen a fórumon. Az írott 
média, a hónapról hónapra a 
postaládákba kerülő helyi lap 
fontos színtere a kommunikáci-
ónak. A Mi Tatabányánk átfor-
málása lépésről lépésre zajlik, 

KEDVES TATABÁNYAIAK, OLVASÓK!
KÖSZÖNTÖM ÖNÖKET AZ ÚJESZTENDŐBEN!
a cél pedig az, hogy ne utólag 
számoljunk be eseményekről, 
hanem dolgozzunk fel témá-
kat, mutassunk be szakem-
bereket, sikeres sportolókat, 
művészeket, illetve hívjuk fel a 
figyelmet egy-egy programra, 
érdekességre.
A tájékoztatásra, a szemé-
lyes találkozókra a sok hivatali 
munka, tárgyalások mellett 
mindig szánok időt. Így tudom, 
mennyire fontos a városlakók 
számára, hogy információkat 
kapjanak a körzetüket, lakó-
helyüket érintő változásokról, 
fejlesztésekről. Annak érdeké-
ben, hogy a mindennapi éle-
tünket befolyásoló tényezők 

napvilágra kerüljenek, szoro-
sabb kapcsolatra van szükség 
a képviselők és a lakosság kö-
zött. Februárban velük közös 
lakossági tájékoztató fórumso-
rozatot szervezünk. Ezek idő-
pontjait, helyszíneit, témáit is 
megtalálják ebben a lapszám-
ban.
Szívesen ajánlom figyelmükbe 
a két alpolgármesterrel készült 
interjút, melyben a munkájuk 
kapcsán több városi témáról is 
olvashatnak.
A sikeres szakemberek leg-
többször a háttérben dolgoz-
nak, ezért érdekes olvasmá-
nyok az őket bemutató írások 
– háziorvos, edző, sportoló 

megismerése mellett egy mo-
dern eszközről és kezelőjükről 
is olvashatnak.
A civil szervezetek, nyugdíjas 
klubok léte, támogatása elen-
gedhetetlen a város működése 
szempontjából. A társadalmi 
szerveződések erősítése to-
vábbra is kiemelten fontos. 
Így az ő programjaikról, mun-
kájukról is várjuk a jelzéseket 
csakúgy, mint olvasóink észre-
vételeit, kérdéseit a megújuló 
városi havilappal kapcsolatban.

Remélem, hogy a velem készí-
tett interjú válaszai és a mun-
katársaim által összeállított lap-
szám bőven kínál információt 
minden érdeklődő olvasónak.

Szücsné Posztovics Ilona
polgármester

TÁJÉKOZTATÓ LAKOSSÁGI FÓRUMOK A VÁROSRÉSZI FEJLESZTÉSI TERVEKRŐL

január 29., szerda  17.00 Felsőgalla, Széchenyi István Művelődési Ház
január 30., csütörtök 17.00 Alsógalla, József Attila Művelődési Ház
február 3., hétfő  17.00 Óvárosi Általános Iskola (volt Ságvári iskola)
február 4., kedd  17.00 Bánhida, Puskin Művelődési Ház
február 5., szerda  17.00 Kertváros, Bányász Művelődési Otthon
február 7., péntek  17.00 Újváros, A Vértes Agorája
február 10., hétfő  17.00 Dózsakert, Dózsa György Sportiskolai Általános Iskola (Vadász u. 24.)
február 11., kedd  17.00 Sárberek, Sárberki Általános Iskola

  A választások óta eltelt 3 
hónapban az új polgármes-
ternek egyszerre kellett fog-
lalkozni a város napi műkö-
désével, a folyamatban lévő 
nagyberuházásokkal, és a 
tervezéssel. Erre lehet mon-
dani, hogy ez a természetes. 
Az az alaposság, módszeres-
ség azonban, amivel Szücs-
né Posztovics Ilona dolgo-
zik, talán a szakmájából is 
adódik és türelmetlenné 

teheti azokat, akik azonnali 
eredményekre számítanak 
a városvezetés váltásával 
kapcsolatban. Az új eszten-
dő első heteiben erről az 
elvárásról is beszélgettünk.

  "Nem csak a lakosság el-
várása mindez. Magammal 
szemben sokkal türelmet-
lenebb vagyok, ha erről van 
szó. Rendszeressé vált, hogy 
napi 12-14 órát is dolgozom 

annak érdekében, hogy egy-
részt jobban megismerjem 
a részleteket, másrészt pe-
dig ne hátráltassa a folya-
matokat semmi. Minden 
dokumentumot elolvasok, 
átnézek, vele kapcsolatban 
kérdezek, újabb információ-
kat gyűjtök be, mielőtt alá-
írom, vagy rábólintok. Azok 
a vezetők, akikkel már kiala-
kult a rendszeres közös munka, 
gyakran kérdezik, hogy bírom, 

POLGÁRMESTERI INTERJÚ 2020. JANUÁR
„A város érdekében a képviselők együttműködésére számítok”

mivel tudnak segíteni. Sok jó 
szakembert, segítőkész mun-
katársat ismertem meg az 
elmúlt hónapokban és több 
ajánlást is kaptam. Jó érzés, 
és talán a megújuló, szakmai 
városvezetésnek szól az a 
tény, hogy a korábban több-
szörösen sikertelen álláspá-
lyázatainkra most tíznél is 
több jelentkezés érkezik."

folytatás a következő oldalon…
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KÉSZÜL AZ IDEI KÖLTSÉGVETÉS,
LOBBIZNAK A KÖRZETI KÉPVISELŐK
Elkezdődtek a tárgyalások a városrészi fejlesztésekről

A polgármester a képviselői egyeztetésen tájékoztatót tartott
a város jelenlegi pénzügyi helyzetéről és lehetőségeiről.

 Tavaly év végén megkezdő-
dött a 2020. évi költségvetés 
önkormányzati előkészítése. 
A képviselőknek december kö-
zepéig kellett benyújtani azo-
kat a javaslatokat, amelyeket 
a saját körzetükben -előzetes 
lakossági konzultációt köve-
tően – megjelöltek fejlesztési 
célként a következő évekre. 
Szücsné Posztovics Ilona pol-
gármester egyeztetésre hívta 
a képviselőket.

A fejlesztési egyeztetési folya-
mat következő lépése, hogy az 
önkormányzathoz beérkezett 
képviselői igényeket a szakiro-
dák illetékesség szerint (bizo-
nyos típusú fejlesztések egy 
adott szakirodához tartoznak) 
besorolták, majd a fejlesztések-
hez egyenként megadták a be-
csült kivitelezési költséget.

Szücsné Posztovics Ilona a meg-
beszélés elején rövid prezen-
tációt tartott a város 2020. évi 
költségvetéséről, a fejlesztési 
lehetőségeiről. A fejlesztési 
kiadások a nagy beruházások-
kal együtt az év során megha-
ladják a 10 milliárd forintot. A 
költségvetésben a folyamatban 
lévő fejlesztéseken túl további 
forrásként (felhalmozási forrás-
ként) 1,5 milliárd forint szere-
pel. A tavaly vállalt kötelezett-
ségek levonása után 326 millió 
forint maradt szabadon felhasz-
nálható fejlesztési keretként az 
idei évre.

Hogy ezt a szabadon elkölthető 
forrást végül milyen célokra for-
dítja a város, minden évben a 
képviselők megegyezésén mú-
lik, hiszen a közgyűlés többségi 
döntése szükséges a végleges 
költségvetés elfogadásához.

A tervek elfogadásáról tehát 
csak a költségvetés vitája után 
kapunk több információt. A be-
nyújtott javaslatok alapján azt 
azonban meg lehet állapítani, 
hogy többségében útburkolat 
felújításokra, parkoló építések-
re és felújításokra, új közterü-
leti szemetesek kihelyezésére, 
járda- és lépcsőfelújításokra, 

köztéri padok kihelyezésére, 
ereszcsatorna javításokra, köz-
világítás fejlesztésre kértek 
pénzt a képviselők.
A várhatóan februári közgyűlési 
költségvetési vitát és döntést 
tehát még hosszú egyeztetési 
folyamat előzi meg. Az idei év 
elején a képviselők és a polgár-
mester már meg is tartották az 
első konzultációt a körzeti fej-
lesztési tervekről.

Szücsné Posztovics Ilona pol-
gármester az egyeztetésen 
elmondta, hogy szeretné foly-
tatni azt a gyakorlatot, amely 
alapján a polgármester körbe-
járja a körzeteket a képviselők-
kel és személyesen megtekin-
tik, megbeszélik a fejlesztendő 
területeket.

Tavaly év végén rengeteg ko-
moly fejlesztési igény érke-
zett be a képviselőktől. Ezek 
mindegyikét nem lehet egy 
év alatt megvalósítani, hiszen 
összességében több milliárd 
forintos projektekről van szó. 
Polgármester asszony város-
részenkénti lakossági fórumok 
szervezését kezdeményezte, 
melyeken ő is jelen lenne a 
képviselőkkel együtt. Így a la-
kosság véleményét is bevonva 
állítanák fel később a fejleszté-
si prioritásokat.

Szücsné Posztovics Ilona a 
megbeszélés elején rövid pre-
zentációt tartott a város jelen-
legi pénzügyi helyzetéről és 
lehetőségeiről. A költségve-
tésben felhalmozási forrásként 

(azaz elkölthető forrásként) 1,5 
milliárd forint szerepel. Ennek 
az összegnek a kiadási oldala 
azonban szintén magas, 10,3 
milliárd forint, ez azt jelenti, 
hogy javarészt már terhelt, le-
kötött forrásról van szó. A két 
összeg különbsége a 2020-as 
működési költségek és a tavaly 
vállalt kötelezettségek levoná-
sa után 326 millió forint ma-
radt szabadon felhasználható 
fejlesztési forrásként az idei 
évre.

Ezen kívül a városnak lehetősé-
ge van 500 millió forint hitelfel-
vételre, amennyiben további 
fejlesztéseket kíván megvalósí-
tani- hangzott el. 

összeállította: Varga Máté  

Volt, van olyan, hogy nem 
tűr halasztást valami?

  Úgy érzem, szinte csak 
ilyen van. Október végétől 
sorra érkeztek a jelzések, 
hogy hol milyen problémát 
kell megoldani, hiányossá-
got kell pótolni. Új munka-
társakkal erősödött a csa-
pat és voltak, akikkel közös 
megegyezéssel váltunk el 
egymástól, ez természe-
tes velejárója a váltásnak. 
A hivatali apparátusban 16 
irodán több, mint 250 em-
ber dolgozik. Először velük 
beszéltem és őket erősítet-
tem meg abban, hogy nem 
lesz tisztogatás, számítok a 
hatékony munkára, minden 
szaktudásra, tapasztalatra. 
Még tart a szervezet átvizs-
gálása, mert naponta kide-
rül hol kell erőforrásokat 
bővíteni - ilyen például a 
városüzemeltetési feladat, 
a közterületek fenntartása, 
karbantartása, a közvilágí-
tás.

A közterületek fenntartását 
sok kritika éri. Itt történt el-
mozdulás?

  Természetes, mert mindenki 
közlekedik, parkol, használ-
ja a járdákat, középületeket, 
látja a hiányosságokat. Az 
elsők között derült ki, hogy 
kritikán aluli a közvilágítás hi-
báinak kezelése - mind reakci-
óidőben, mind árazásban. A 
napokban sikerült lecserélni 
a korábbi szolgáltatót. Az új 
szerződés lényegesen gyor-
sabb hibajavítást, költségha-
tékonyabb megoldást vállal. 
Közben az e-ont is arra kapa-
citáljuk, hogy biztosítson több 
szakembert a vonalszakadá-
sok feltárására, javítására. 
Elfogadhatatlan, hogy ilyen 
állapotba került a város közvi-
lágítása.

Beérkeztek az egyes városré-
szi fejlesztési igények.

 Közel hat milliárd forint ér-
tékű fejlesztést kell sorrendbe 
tennünk. Felmerült bennem Pruzsina Alice

a kérdés a képviselői igé-
nyeket látva, hogy hol vol-
tak ezek a témák az elmúlt 
kilenc évben? Sok közöttük 
a korábbról adódó, vagy a 
város előtt görgetett, meg 
nem oldott gond. Például 
ezekről szólnak majd a feb-
ruári városrészi fórumok. 
Nem dönthetünk a lakosság 
tájékoztatása nélkül.

A város egészét nézve van 
új fejlesztési elképzelése?

 Nem a látványberuházá-
sokról fog szólni a jövő, 
az már jól látható. Be kell 
fejezni az előző ciklusban 
elkezdett fejlesztéseket - 
nyárra a Tulipános Házat, 
őszre a könyvtárat és a Me-
gyeháza teret a szolgáltató-
házzal. Közben zajlik a volt 
kórház gimnáziummá ala-
kítása és épül a sportcsar-
nok. Azt mindenki érti, lát-
ja, hogy az építőipari árak 
20-30 százalékkal nőttek és 
a 2016-ban a Modern Vá-
rosok Programja keretében 
született tervekhez sokkal 
nagyobb önrész biztosítá-
sára van szükség, ami száz-
milliókat vesz el az egyéb 
lehetőségektől. Be kell őket 
fejezni, nem kérdés, de mi-
lyen áron… Mi maradjon el 
ezen vállalások miatt? A cé-
lom a fenntartható fejlődés 
megteremtése. Ezek az új 
épületek nagyon sok pénzt 
fognak felemészteni az 
üzemeltetés során is. Egyik 
évről a másikra többet kell 
majd költeni a rezsire, és 
egy másik fontos hiányos-
ság is jól látható. Ez pedig 
a tervezésből adódó hiba. 
A felújítások, átépítések 
során faltól falig tervez-
tek annak idején. Kiderült, 
hogy közműtervek nem ké-
szültek el, a szakszerű kivi-
telezés alapjait kell utólag 
pótolni. Az, hogy az építke-
zések során milyen károkat 
okoznak a hatalmas autók, 
daruk a parkokban, járdák-
ban, kerékpárutakban, föld 
alatti vezetékekben, fákban, 

a város számára jelentenek 
majd többletköltséget. A 
kollégiumnál már felszínre 
is került ilyen jellegű hiba. 
A rossz bekötések mellett a 
hibaelhárítás során gyökér-
darabok kerültek elő a fő-
vezetékből, ami azt jelenti, 
hogy beszakadt a vezeték 
az építkezés során, de em-
líthetném azt is, hogy a ka-
tolikus gimnázium megnyi-
tásával újra kell gondolni a 
helyi buszok menetrendjét, 
amivel a diákok utazhatnak.

A tervezés és az elszámo lás 
az első és utolsó, amiből 
hiba adódhat?

 Komoly hiányosságokat lá-
tok az új projektek számvi-
teli elszámolása területén. 
Az üzembehelyezések, át-
adások nem történnek meg 
határidőre, és ezek kezelé-
sére nem rendelkezik meg-
felelő szabályzattal a hiva-
tal, így akár hónapokig sem 
tisztázott, kinek a felelős-
sége egy-egy objektum, 
eszköz. A vagyonvédelem 
kerülhet veszélybe. Külön 
ellenőrzést rendeltem el a 
már megvalósult, de pénz-
ügyi elszámolással le nem 
zárt projektek esetében. 
Jogos elvárás attól, akitől 
a támogatást kaptuk, hogy 
számoljunk el a felhaszná-
lással…

Mi a helyzet a piaccal, ha 
már fejlesztésről és elma-
radásról volt szó?

 A piac jó példa mindarra, 
amiről eddig volt szó. Csak 
az épület négyszáz millió-
val többe kerül most, mint 
azt korábban tervezték. A 
parkoló kialakításánál még 
ugyanennyivel számolunk 
pluszban. Ráadásul a hely 
is aggályos. A parkolónak 
nincs elég hely, maga a 
piac épülete pedig annyira 
zsúfolttá teszi a környéket, 
hogy élhetetlenné válik a 
lakók számára. A bekötő, 
oda vezető utakat, járdákat 

már nem is említem. Vizs-
gáljuk mit tehetünk, vál-
lalhatjuk e ezt a gigaberu-
házást csaknem milliárdos 
többletköltséggel.

Lesz e több bérlakás Tata-
bányán?

 Szükség van rá. Az idén 
lejár a lakáskoncepció, 
ami alkalmat ad az egész 
rendszer újratervezésére, 
újragondolására. Megvál-
toztak az igények, az al-
bérletek árai magasabbak, 
egyre szélesebb kör szá-
mára nehezebben elérhető 
a lakhatás megteremtése. 
A beruházási tervben is 
számba kell venni azokat a 
lehetőségeket, amelyekkel 
növelni tudjuk a bérlakások 
számát, például a használa-
ton kívüli önkormányzati 
ingatlanok lakássá történő 
átalakításával.

A központi kérdés tehát a 
költségvetés.

 Amíg nem rendelkezik a 
város elfogadott költség-
vetéssel, minden szereplő-
re nagy felelősség hárul. A 
hivatal irodái, szakemberei 
sokat dolgoznak azon, hogy 
jól előkészített, reálisan 
kalkulált összegekkel szá-
molhassunk. A város érde-
kében a képviselők együtt-
működésére számítok, a 
felelősség az ő kezükben 
lesz a döntéskor. A meg-
valósítás és a város mű-
ködése akkor lehet zökke-
nőmentes, ha felül tudnak 
emelkedni a politikai megy-
győződéseken, a központi 
iránymutatásokon és tette-
ikkel, napi munkájukkal is 
képviselik a lakosságot. Én 
minden szakmai segítséget 
meg kívánok számukra adni 
a helyes döntések megho-
zatala érdekében.
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30 éves vagyok, születésemtől Tatabányán élek. Újváros-
ban, a Kodály tér mellett nőttem fel. Feleségemmel és 10 
hónapos kisfiammal mai napig ebben a városrészben la-
kom.

Az általános iskola után a Mikes Kelemen Szakgimnázium-
ban érettségiztem, majd sportszervező, sportmenedzser 
végzettséget szereztem. Jelenleg is ezen a szakirányon 
folytatom felsőfokú tanulmányaimat.

A Komárom-Esztergom Megyei Kereskedelmi és Iparka-
marában munkám a mikro-, kis- és középvállalkozói szféra 
nemzetközi kapcsolatainak és külpiacra jutásának segítése 
volt.
Jelenleg a Vértes Agorájában társadalmi és a vállalkozók-
kal való kapcsolatok területén dolgozom.

A Fidelitas városi és megyei vezetőjeként több társadal-
mi és karitatív programot kezdeményeztem, koordináltam. 
Közülük kiemelem az új sportparkok létesítését, ingyenes 
WiFi elérhetőség telepítését, állatvédelmi oktatások tar-
tását az iskolákban, környezetvédelmi, köztisztasági akciók 
lebonyolítását, játszóterek felújítását. A jövőmet Tatabá-
nyán tervezem.

1955-ben születtem, közgazdász a végzettségem. Tősgyökeres 
tatabányai vagyok, akinek szorgalmas ősei, felmenői a bánya-
mélyítés hírére érkeztek az 1890-es években a településre, és 
valamennyien a Tatabányai Bányák alkalmazottai, kétkezi mun-
kásai voltak.
Matematika – fizika szakos tanári diplomám megszerzése után 
újból az iskolapadba ültem, közgazdász lettem, ami egy életre 
szóló hivatást jelentett számomra. Munkám az ország sok pont-
jára szólított, de a csábítások ellenére sem akartam elhagyni 
szülővárosom. 
1994 óta veszek részt a politikában. Az ötödik ciklusomban dol-
gozom helyi képviselőként. Az ezredforduló előtt és közvetlenül 
utána részese voltam a várost növekedési pályára állító, szocia-
lista többségű testületeknek. 
Tíz éve vezetem a Nagy Imre Társaság helyi csoportját. 
2006 óta az MSZP különböző szervezeteinek vezetője vagyok, 
jelenleg megyei elnök. 
Két felnőtt gyermekem van, akik követették a pályán és ők is 
közgazdászok lettek. Fiam három unokával örvendeztett meg. 
Leányom most teszi meg a családalapítás első lépéseit, és a na-
pokban lett édesanya. 
Sok éves szakmai tapasztalataimat, a becsülettel, tisztességgel 
elvégzett következetes munkát, a szülőváros szeretetét tekintem 
fő erényeimnek, melyeknek mindig alárendeltem az életem. 

FEKETE MIKLÓS

KUPCSOK PÉTER

2020. január

1970-ben születtem Tatabányán. Férjemmel 27 éve vagyunk 
házasok, két gyermekünk van. Lányom önálló életet él párjával, 
a főiskola elvégzése óta HR szakemberként dolgozik. Kisfiam a 
Bánkiban tanul informatika szakon.

1991-ben óvónőként végeztem az esztergomi főiskolán, majd 
2004-ben az államigazgatási főiskolán szereztem diplomát.

Családi vállalkozásunkban dolgozom 1991 óta, amely kereske-
delemmel foglalkozik.

2010 óta vagyok önkormányzati képviselő, a választók megbí-
zása alapján Kertvárost képviseltem 9 évig. Köszönettel tarto-
zom ezért az időszakért, hiszen a választópolgárokkal együtt 
sok területen tudtunk előre lépni: intézmények, játszóterek, 
utak újultak meg a kertvárosiak javaslata alapján. 9 évig vezet-
tem a Gazdasági Bizottságot, ahol a kedvenc szakterületem a 
bérlakásügy volt. Javaslatomra vezette be a képviselő-testület 
a Tatabánya Hazavár programot.

Szabadidőmben sokat olvasok, a történelmi regényeket kedve-
lem. Szeretem az európai filmeket és szeretem finom vacsorá-
val meglepni a családomat.

Balogh Ferenc vagyok, 51 éves. 26 éve élek házasságban, két gyerme-
kem van: lányom 23 éves, fiam 13 éves. Tatabányán születtem a hajda-
nán szebb napokat megélt „Nagykórházban”. 
Szüleim szintén Tatabányán látták meg a napvilágot. Kétkezi mun-
kásemberként dolgoztak, ebből az időszakból közel három évtizedet 
töltöttek el a Magyar Gyapjúfonó és Szövőgyár tatabányai üzemében. 
Mindkét szülői ágon nagyapáim a Tatabányai Szénbányáknál dolgoztak. 
Apró gyermekkorom óta Kertvárosban nevelkedtem. Több, mint negy-
ven évig Tatabánya ezen városrészéhez kötődtek a mindennapjaim. 
Gyermekkoromtól kezdve életem meghatározó részévé vált a sport, 
aminek következtében a mai napig is jó erőben érzem magam. Többek 
között ennek köszönhetek számtalan értékes emberi kapcsolatot. 
Munkáim során is törekedtem az embertársaimhoz való tisztességes 
hozzáállásra. Mindezt tettem a Vértes Volán autóbuszvezetőjeként, 
vagy a Szent Borbála Kórház betegszállító-gépkocsivezetőjeként, illet-
ve jelenleg az Országos Mentőszolgálat tatabányai állomásán szolgáló 
mentőgépkocsi-vezetőjeként.
A kertvárosi választókörzethez számos szép élmény és emlék köt. 
Itt nevelkedtem és az itt töltött, több, mint negyven év alatt meg-
ismerhettem az itt élőket és velük együtt, a lakókörzet ügyes-bajos 
problémáit is. Hiszem, hogy egy közösséghez tartozás minden em-
ber számára fontos. Ezért kívánok segítséget ajánlani a Tatabányán 
élő emberek számára, hogy a mindennapjaikban boldogulni tudja-
nak a családjuk közelében.

MAGYARNÉ KOCSIS
ANDREA

BALOGH FERENC

Bemutatkoznak a listáról bejutott képviselők
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FEKETE MIKLÓS
 A városüzemeltetés, a la-
kásügyek, és részben a be-
ruházások tartoznak Feke-
te Miklós alpolgármesteri 
munkájához. Arról, hogy mi 
jelenti a legnagyobb kihívást 
ezek közül, egyértelműen a 
városüzemeltetést említi.
“A csapadékvíz elvezetés, a 
lombok eltakarítása, a köz-
területek rendben tartása, a 
téli útüzemeltetés, a közvilá-
gítás, az illegális hulladékel-
helyezés, a parkok ápolása 
mind-mind ide tartozik. Nem 
csak szerteágazó, de a min-
dennapi komfortérzetünket 
befolyásoló tényező is ez a 
szakterület.”

Lehet ezt jól “csinálni”?
  Mindent lehet jobban csi-
nálni, így ezt is. Kritika mindig 
lesz, de az, hogy januárban 
az őszi lomb eltakarítása még 
nem fejeződött be, jogos ész-
revétel a városlakók részéről. 
A közvilágítás hiányosságai 
pedig magyarázatra sem szo-
rulnak, miért vezetik a hiba-
bejelentések listáját.

Mi lehet a megoldás összessé-
gében?
 Szorosabb, ütemesebb ha-
táridőkkel kell dolgozni. Nem 
csak azt kell megszabni, hogy 
mikor kezdődnek a munkák, 
hanem azt is, hogy meddig 

„Bármennyire is furcsa kijelentés, de a nadrágszíjat nem a 
városüzemeltetésen kell meghúzni”

ALPOLGÁRMESTER

kell elvégezni. Sokkal keve-
sebb kézi kormányzásra van 
szükség, és sokkal pontosabb 
tervekre, majd azok számon-
kérésére a megvalósítás so-
rán. Az irodák költségkere-
teken belül dolgoznak. Ha az 
évi nyolc fűnyírás helyett csak 
ötöt végeznek el, spóroltak 
- de lehet, hogy a közterüle-
teink ettől ápolatlanokká vál-
nak. Bármennyire is furcsa 
kijelentés, de a nadrágszíjat 
nem a városüzemeltetésen 
kell meghúzni.

Mi a helyzet az önkormányzat 
gazdasági társaságaival?

 Az önkormányzati cégek haté-
kony kontrollja, a folyamatos 
kommunikáció a város és a gaz-
dasági társaságai között alapve-
tő elvárás a választók részéről, 
hiszen közpénzből működnek. 

A T-Szol megalakításával ez egy 
jó nagy lépéssel messzebb 
került a várostól, ezért most 
bizonyos jogokat visszavet-
tünk. Az önkormányzati cégek 
a következő hetekben bőven 
számíthatnak adatszolgálta-
tás kérésekre, melyekből ki-
derül, hogy hol van lehetőség 
költséghatékonyabbá tenni a 
működést városi szinten. 

A lakásgazdálkodás sem egy-
szerűbb terület…
 Igen, itt is komoly újragon-
dolásra van szükség. Közel 
kétezer önkormányzati la-
kással gazdálkodunk, és sok 
kritika éri mind a minőséget, 
mind pedig a kiutalás felté-
telrendszerét. Jobb és több 
lakásra van igény. A tervezé-
sen már dolgozunk. Örülnék 
neki, ha itt nagyot tudnánk 
előre lépni.

Személyes kérdés. Mit csinál 
szívesen szabadidejében, mi-
vel töltekezik?
 Belekóstoltam abba, hogy 
milyen az, ha van időm, de 
az alpolgármesterség mellett 
újra kevesebb lehetőségem 
lesz például olvasni. Törté-
nelmi regények, regék, mon-
dák feldolgozása, dokumen-
tumokat feldolgozó könyvek 
a kedvencek. A Nagy Imre 
Társaság vezetőjeként az 56-
os forradalom előzményeivel 
és utóéletével foglalkozunk, 
emlékhelyekre kirándulunk. 
Szeretek kertészkedni és hor-
gászni is. Szüleim szerencsé-
re még velünk vannak, így 
az együtt töltött idő is nagy 
szerepet kap. Már készülünk 
édesapám idei, kilencvenedik 
születésnapjára.

2020. január

LUSZTIG PÉTER

 A szociálpolitika, egészség-
ügy, oktatás, a társadalmi 
kapcsolatok, nemzetisé-
gi önkormányzatok, civil 
szervezetek az uniós és a 
modern városok programja 
keretében megvalósuló be-
ruházások tartoznak Lusztig 
Péter alpolgármester mun-
kájához. A kultúrpolitika 
területén a polgármesterrel 
osztják meg a feladatokat.

Arra a kérdésre, hogy mi 
jelenti ezek közül a legna-
gyobb kihívást, a beruházá-
sok a válasz. Elsősorban az 
építőipari árak folyamatos 
emelkedése miatt. A Tata-
bánya jövőjét meghatározó 
fejlesztések a korábbi vá-
rosvezetés és önkormányzat 
döntései alapján indultak 
el, azonban jelentős részük 
ebben az önkormányzati cik-
lusban fejeződik be.

Hiánypótlások, átdolgozott 
tervek, pótmunkák, áremel-
kedések hosszú sora jellem-
zi a most folyó beruházások 
mindennapjait - mondta el 
lapunknak Lusztig Péter. 

“Kiegyensúlyozott pénz-
ügyi politikát igényel az, 
hogy egyszerre kell a nö-
vekvő árak mellett befejez-
ni a nagyberuházásokat, és 
a városrészek kisebb, külső 
forrás igénybevétele nélküli 
fejlesztéseit megvalósítani. 
Folyamatosan mérjük fel az 
egyes körzetekben a beru-
házási igényeket, de az már 
most látszik, hogy fontossági 
sorrendet állítunk fel és több 
évre ütemezzük a feladatokat.”

A folyamatos párbeszéd elengedhetetlen
a konszenzussal meghozott döntésekhez

ALPOLGÁRMESTER

Ehhez folyamatos párbeszéd-
re van szükség?
  Meggyőződésem, hogy nem 
utólag, az átadáskor kell kiáll-
ni a választópolgárok elé az-
zal, hogy ez meg ez készült el, 
hanem már a tervezés idősza-
kában ki kell kérni a vélemé-
nyüket. A rendszerváltás óta 
először vezeti a várost egy 
olyan összetételű testület, 
ahol a folyamatos párbeszéd 
ennyire elengedhetetlen a 
konszenzussal meghozott 
döntésekhez. Több lakossági 
fórum, több fogadóóra alkal-
mat ad a véleménycserére.

Lesz kedvenc területe az al-
polgármesteri munkában?
 Egyértelműen a kultúra. Eb-
ben nagy szeretettel fogok 
részt venni. Magánember-
ként eddig is szívesen láto-
gattam a helyi programokat.

Főleg az utóbbi időben ta-
pasztalható, hogy a fiata-
lok nem csak résztvevői, de 
szervezői, fellépői, alkotói is 
a rendezvényeknek. A nyug-
díjasok is nagyon aktívak a 
városban, és a családoknak 
szóló programok is népsze-
rűek. Tervezünk szabadegye-
temet is, ahol érdekes, izgal-
mas előadásokkal egészül ki a 
jelenlegi kínálat.

A szociálpolitika talán nem 
ilyen hálás szakterület.
  Nagy felelősség ebben dol-
gozni. Vannak olyan társa-
dalmi rétegek, akiket az ál-
lam magára hagy. Helyben 
kell kisegíteni őket ahhoz, 
hogy megfelelő életkörül-
ményeket tudjanak maguk-
nak biztosítani. Amikor erről 
beszélünk, könnyen megbé-
lyegeznek, hogy baloldali-li-
berálisok vagyunk. Azt tudni 
kell, hogy véleményem sze-
rint ebben nincs jobb- meg 
baloldali gondolkodás, egy-
szerűen kötelességünk fog-
lalkozni az elesettekkel, a 
szegényekkel, akik gyakran 
maguk is szégyellik, hogy 
ilyen méltatlan helyzetbe 
kerültek és csak a saját kör-
nyezetükben élők tudnak 
a problémáikról. Itt sokkal 

nagyobb a felelőssége a he-
lyi képviselőknek, hiszen nem 
elég azt látni, hogy repedezik 
a járda, azt is tudni kell, hogy 
kik botladoznak rajta. Egyre 
több az idős ember, akik segít-
ségre szorulnak a mindennapi 
ügyintézésben, a bevásárlás 
során, vagy csak közétkezte-
téssel jutnak ételhez. Helyi 
feladat a rászorulók megisme-
rése és mindennapi segítése.

Személyesen mivel töltődik, mi a 
hobbija?
  Van egy angol agár kutyánk, 
Mambó. Vele minden nap nagy 
sétát teszünk, igényli a mozgást, a 
futást. Sokat utazunk, kedvenceink 
a cseh, szlovák és lengyel városok. 
Az idén Grúzia és Örményország 
a terv. Tavaly Lemberg, előtte 
Ogyessza varázsolt el. Feleségem-
mel szívesen hallgatunk zenét 
- kedvenceink Katie Melua, No-
rah Jones, Eric Clapton a magyar 
előadók közül Barabás Lőrinc, 
Snétberger Ferenc. Minden nap 
megnézünk egy filmet - szeretjük 
az életrajzi ihletésűeket, és a film-
fesztiválokon díjazottakat, de a ze-
nés filmek az igazi kedvencek. Há-
rom unokánkkal igyekszünk minél 
több időt együtt lenni - ők az igazi 
feltöltődés számunkra.

-pa-pa
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Itt a farsang, áll a bál!
A cél, hogy a gyerkőc érezze jól magát a jelmezében

Neusinger-Kiss Zorka igazi kis hölgy – az idei farsangi bálra is hosszú a kívánságlista, a döntés pedig 
nehéz, hiszen évente csak egyszer van farsang.

 A február egyet jelent a 
farsangi időszakkal. A vicces 
és ötletes jelmezeket sok 
felnőtt is szereti, de igazán 
mégis a gyermekek számára 
fontos a megfelelő farsangi 
öltözék megtalálása. Min-
den évben vannak új, trendi 
jelmezek, amik a gyerekek 
és felnőttek kedvencei, de 
mindemellett ott az örök 
klasszikus, legkeresettebb, 
ami soha nem megy ki a di-
vatból. 

Óvodapedagógusok szerint 
a szülők több szempontot is 
figyelembe vesznek a jelme-
zek kiválasztásakor. A klasz-
szikus darabok mellett álta-
lában azért döntenek, mert 
úgy érzik, ezek közel állnak 

a gyerekek szívéhez, soha 
nem mennek ki a divatból és 
a következő években akár a 
kisebb testvér is felveheti, míg 
az aktuálisan trend jelmezek 
addigra lehet, hogy kimennek 
a divatból. A lányoknál örök 
kedvenc a hercegnő- és az in-
diánlány jelmez, míg a fiúknál 
általában a kalózok, lovagok 
és nindzsák a leggyakoribbak. 
Óvodás korban inkább az 
egyéni beöltözés dominál, a 
csoportos jelmezek iskolás 
korban válnak népszerűbbé.
Általában mesékből, illetve 
könyvekből merítik a gyere-
kek az ötletet, hogy kik sze-
retnének lenni a farsangi buli 
idejére. A „Csillagok hábo-
rúja” című film szintén örök 
kedvenc, amiből a klasszikus 

„gonosz” figura, Darth Vader 
karaktere hatalmas sláger 
már a kisebbek körében is. A 
fiúknál még Thomas, a gőz-
mozdony, a Mancs őrjárat, 
míg a kislányok körében a 
Jégvarázs című mese szintén 
népszerű. A legtöbb esetben 
nemcsak kedvenc szereplő-
ikhez hasonló ruhába bújnak 
a gyerekek, hanem a filmek 
hőseihez hasonló kellékeket 
is szeretik: kalapot, varázs-
pálcát, Zorro esetében pél-
dául fekete álarcot. A kép-
zeletnek ebben a témában 
semmi sem szabhat határt, 
így szinte bármilyen jelmez 
és kellék elérhető manap-
ság. Ennek köszönhetően 
aztán valóban hasonlíthat 
könnyedén bárki az áhított 

film- vagy mesehősre.
A látvány mindenkinek szá-
mít, az viszont már keve-
sebb embernek, hogy milyen 
anyagból készült az adott 
jelmez. Erre inkább az igé-
nyesebb felnőttek figyelnek, 
hogy jó minőségű textilből 
varrják a ruhát. A kisebbek 
esetében az a legfontosabb, 
hogy viszontlássák magukon 
azt, akit a könyvekben, a me-
sékben kedvelnek. 

A jelmez kiválasztásánál 
célszerű odafigyelni annak 
anyagára is, különösen, ha 
valaki az internetről rendel. 
Itt a fő kérdéses természete-
sen az, hogy valóban megfe-
lel-e a valóságnak a jelmez. 
Ugyanis sokan mást kapnak 
kézhez távolabbi országból 
való rendeléskor, mint amit 
az adott weboldal hirdet. 
Otthon elkészíteni a jel-
mezt a legcélszerűbb, bár-
mi megvalósítható, azonban 
nagyon időigényes munka. 
A kölcsönzők mellett szól 
ugyanakkor az, hogy kézzel 
fogható, felpróbálható a jel-
mez, és ha megszolgálta a 
célját, azaz vége a mulatság-
nak, visszavihető. Valljuk be 
ugyanis: nagyon ritkán for-
dul elő, hogy egy gyermek 
minden évben ugyanannak 
a karakternek akarjon beöl-
tözni.

Természetesen azt is sokan 
tudják, hogy nem elég mind-
össze a jelmezt felvenni: ha 
valóban hasonlítani szeret-
nének a hősre, akinek a jel-
mezét felöltik, a sminkre, a 
hajra és a kellékekre is oda 
kell figyeljenek. Például egy 
fekete, ijesztő ruha önmagá-
ban kevés egy boszorkány-
nak. Kell emellett a kampós 
orr és a rémisztő kendő, va-
lamint egy seprű sem árt. 
Arra is célszerű odafigyelni, 
hogy a gyerek vágyát tartsuk 
szem előtt, ne pedig azt, mit 
szeretne a szülő. A legfonto-
sabb ugyanis a farsang kap-
csán is az, hogy a gyermek 
jól érezze magát az adott jel-
mezben.

DUPLA ÚJÉVI KONCERT, 

Az „Év zenésze” elismerést Vörös Eszter kürtös vehette át Hagyományosan, immár 28. 
alkalommal Tatabánya Város 
Fúvószenekarával kezdődött az 
újév a Vértes Agorájában. A ze-
nekarnak legalább olyan külön-
leges alkalom az Újévi Koncert, 
mint a közönség számára.

„Itt tudjuk megmutatni magun-
kat és a repertoárunk legújabb 
darabjait a hazai közönség számá-
ra” – hangsúlyozta Szabó Ferenc, 
a fúvószenekar karnagya. „Ahogy 
a visszatérő vendégek számára, 
úgy számunkra is ez minden év-
ben egy fix pont. Úgy érezzük, a 
közel három évtizedes múlt már 
ad is egy igen komoly presztízst 
az eseménynek. Nyilván ez szá-
munkra azt jelenti, hogy minden 
évben a maximumot kell nyújta-
nunk ezen az estén.”
A fúvószenekar tagjainak tehát az 
újévi koncert az év legkülönlege-
sebb fellépését jelenti, így aztán 
az arra való felkészülés is tovább 
tart.
„Hónapok óta zajlik a gyakorlás, 
a főpróbák pedig természetesen 
a két ünnep között vannak” – tet-
te hozzá Szicsó István, a fúvósok 
másik karnagya. „Tulajdonképpen 
azt is mondhatnánk, hogy két bej-
gli és egy töltött káposzta között 
csak a zenélésre koncentrálnak. 
Köszönet illeti a családtagokat, 
hogy tolerálják mindezt, hiszen 

mindezek nélkül nem tudnánk 
ilyen becsületesen felkészülni az 
újévi koncertre.”
Szücsné Posztovics Ilona, Tatabá-
nya polgármestere az együttmű-
ködés fontosságát hangsúlyozta 

ünnepi köszöntőjében. Az idei 
Újévi Koncert vendég fellépője 
a Népház Show Formációs Tánc-
együttes volt, akik külön erre az 
alkalomra alkotott koreográfiákat 
mutattak be.

Tatabánya Város Fúvószenekara 1974-ben alakult Magyar József és Kos-
sela Béla vezetésével. A kezdetben ifjúsági zenekarként működő együt-
tes adta a helyi bányász fúvószenekar utánpótlását. 1992-től 2017-ig a 
zenekar szakmai munkáját Pauer László és Szabó Ferenc karmesterek 
irányították, majd Pauer Lászlót három évvel ezelőtt Szicsó István vál-
totta. Tatabánya kulturális életében betöltött kiemelkedő szerepe miatt 
a város Közgyűlése 1995-ben a "Városi" címet adományozta az együt-
tesnek, míg 1999-ben a szakmai munka elismeréseként Ezüst Turul díjat 
vehetett át a fúvószenekar. Az együttes eddig három ízben kapta meg 
a Magyar Fúvószenekari Szövetségtől a Fesztivál Fúvószenekar címet. 
A zenekar állandó résztvevője Tatabánya kiemelt rendezvényeinek, a 
fúvószenekari és más témájú fesztiváloknak, emellett több alkalommal 
nagy sikerrel szerepelt külföldön is (Németország, Franciaország, Svájc, 
Görögország, Szlovákia, Ukrajna, Erdély, Szlovénia, Lengyelország). A 
zenekar repertoárjában a klasszikus művektől kezdve, a filmzenéken át 
a könnyűzenéig minden műfaj megtalálható. 

„Élő zenekar kíséretére táncolni 
különleges élmény, csak néhány-
szor nyílt erre eddig alkalmunk” 
– emelte ki Bihary Petra, a tánc-
együttes táncosa. „Az ünnepek 
előtt ötször léptünk színpadra a 
karácsonyi gálánkon, így nem sok 
időnk volt a pihenésre, de nagy 
örömmel készültünk erre az alka-
lomra.”
Az Újévi Koncerten adták át szokás 
szerint az „Év zenésze” elismerést 
is, amit ezúttal Vörös Eszter kapott 
meg, az elmúlt esztendőben vég-
zett szakmai és közösségi munká-
jának elismeréseként. A kürtös 
életében igen meghatározó közös-
ség a fúvószenekar, nem véletlen, 
hogy gyermeke születése után is 
visszatért a próbákra és fellépé-
sekre. Az „Év zenésze” díj kapcsán 
kiemelte: szerinte ez a legnagyobb 
elismerés, amit egy zenész kaphat. 
Az idén egyébként rendhagyó mó-
don két Újévi Koncertet is tartott a 
fúvószenekar: január 1. után 5-én, 
vasárnap ismét meghallgatható 
volt az évindító hangverseny.

Az Újévi Koncert vendég fellépője a Népház Show Formációs Táncegyüttes volt, akik külön 
erre az alkalomra alkotott koreográfiákat mutattak be.

TÁNCKÍSÉRETTEL

I.R.
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Január 1-jétől három felnőtt és egy gyermek háziorvosunk 
adta vissza praxisát, és kezdi el jól megérdemelt pihenését 
több évtizedes szolgálat után.

A háziorvosi körzetekben eltöltött évtizedes munkájuk során 
mindannyian szoros köteléket alakítottak ki a betegekkel. 
Nem csak gyógyítottak, de az egészségnevelés és a meg-
előzés területén is nagyon fontos munkát végeztek. Szücsné 
Posztovics Ilona polgármester virággal és oklevéllel búcsúz-
tatta a köztiszteletben álló háziorvosokat. 

A rendelőben az orvos kérdez, mi felcserélt szerepben beszél-
gettünk dr. Uzonyi Erzsébettel és dr. Kara Ágnessel. Interjúso-
rozatunkban mutatjuk be az elköszönő orvosainkat, ezzel is kö-
szönetet mondva a Tatabányáért végzett szolgálatukért.

Mi vezet egy hajdúsági, fiatal 
orvosnőt Tatabányára?
 Nádudvaron születtem, ez 
egy zsellérfalu volt Debrecen-
hez közel. Aki annyi idős, mint 
én, tudja, hogy itt indult meg 
a szocialista mezőgazdaság. 
Innen kerültem Hajdúszobo-
szlóra, biológia-kémia szakos 
gimnáziumi osztályba, később 
pedig a Debreceni Orvostudo-
mányi Egyetemre.
Édesanyámnak köszönhetem, 
hogy egy kis faluból erre az 
egyetemre kerültem. Ő is az 
egészségügyben dolgozott, 
ápolt, szülésnél segített, steri-
lizált, takarított, így természe-
tes volt számomra ez a közeg. 
Láttam, hogy milyen szép hi-
vatás az orvoslás, ezért dön-
töttem úgy, hogy én is orvos 
leszek.
Egyetem után Kisvárdán kap-
tam munkát 1975-ben. Ez 
egy kisváros, borzasztó mesz-
sze voltunk mindentől, nehéz 
volt kimozdulni a kevés sza-
badidőnkben, ugyanis közben 
férjhez mentem. A férjem 
tanár és festőművész volt, 
emiatt is szerettünk volna kö-
zelebb kerülni a fővároshoz. 
Tatabánya fekvése, a környe-
zet, és a kedvezményes lakás-
hoz jutás lehetősége megfelelt 
elképzeléseinknek.

A lakhatás kulcsfontosságú 
kérdés volt?
  Igen, emiatt először úgy volt, 
hogy Nyírbátorban leszek kör-
zeti orvos, kaptam volna  szol-
gálati lakást és a családomat 
is segíteni akartam.  Közben 
megtudtam, hogy Kisvárdán, 
ahol éppen akkoriban építet-
tek új kórházat, orvosokat ke-
resnek, és felajánlottak egy ta-
nácsi lakást részemre, úgyhogy 
aláírtam egy 5 éves szerződést 
a kórházzal. Ez idő alatt meg-
csináltam a neurológia szak-
vizsgámat.

Milyen érzés volt ennyire mesz-
sze elköltözni otthonról?
 Kisvárdán dolgozni nagyon sze-
rettem, családias, baráti légkör 

volt a kórházban, fiatal agilis 
orvosgárdával. Ráadásul nagyon 
szerettem a neurológiát, amit 
már az egyetemen megked-
veltem.
Tatabányán végül 2+2 fél szobás 
tanácsi kijelölésű OTP-s lakást 

tudtunk venni részletfizetés-
sel, orvosként rövid várakozási 
idővel.  Így lettem 1981 nyará-
tól körzeti orvos Tatabányán a 
Kodály téren két körzetben. A 
szakmámtól sem kellett elsza-
kadnom, mivel a kórház a Megyei 

Gyermek Ideggondozóba neu-
rológust keresett, így a két kör-
zet mellett még ezt a munkát 
is elláttam. Nem volt könnyű 
feladat, de még fiatal voltam és 
nem volt gyermekünk.

A polgármester személyesen köszönte meg a háziorvos munkáját, aki vallja:
„a beteg egy partner, a jó anamnézis egy fél diagnózis”.

DR. UZONYI ERZSÉBET

folytatás a következő oldalon…

A gáli praxisa előtt még máshol is 
dolgozott?
  Igen, kanyargós út vezetett idáig. 
Csak 1997-ben kerültem ebbe a 
körzetbe, de aztán 22 évet töltöt-
tem itt.
A gyermekem hároméves korában 
asztmás lett, ezért levegőváltozás-
ra volt szüksége. Szerencsére nem 
kellett Tatabányától messzire köl-
töznünk, mert Tarján- Héreg II. sz. 
körzete megüresedett, így költöz-
tünk Tarjánba 1987-ben. Néhány 
év múlva a fiam meggyógyult és 
visszajöttünk az addig üresen álló 
tatabányai lakásunkba, és én ismét 
Tatabányán lettem körzeti orvos.
1991-ben Hatostelep-Mésztelep 
körzeti orvosi állása megürese-
dett, és a városi főorvos az ellátás 
érdekében havonta rendelt ki he-
lyettest. Amikor rám került a sor, 
én ott is egészen jól feltaláltam 
magam, szót értettem a betegek-
kel.  Köztudott, hogy sok szociális 
és egyéb problémákkal küszkö-
dött a két terület és ezek a gondok 
óhatatlanul lecsapódtak az orvosi 
rendelőben, így részben a saját 
elhatározásomból, részben a lako-
sok kérésére vállaltam el a terület 
önkormányzati képviselőségét. 
1994-1998 közötti ciklusban a ne-
gyedik frakcióban próbáltam meg 
az orvosi munkán kívül egyébként 
is segíteni az ott élőknek.  A frak-
ció több pártból delegált tagból, 
párton kívüliekből állt, ennek elle-
nére, ha viták árán is, de jól együtt 
tudtunk működni. Végül is 6 évig 
rendeltem Hatostelepen és Mész-
telepen.
A férjem a József Attila iskolában 
dolgozott, és sajnos beteg lett, 
egyre nehezebben mozgott egy 
ritka betegség következtében.  
Közben megüresedett a Gál ltp. 4. 
sz. körzete, az előző orvos Dr. Dóra 
Ferenc elment nyugdíjba. Elvállal-
tam praktikus okokból, így hétköz-
nap a férjemet is el tudtam vinni 
autóval a munkahelyére.

Ha visszaemlékezik, mennyire volt 
nehéz egy kórházi környezetből be-
kerülni körzetbe? Volt segítsége?
  A dokumentációban nem volt jár-
tasságom, de sok segítséget nyúj-
tottak a tapasztalt nővérek. A szak-
mai munka végül is érdekes volt a 
sokszínűsége miatt, a neurológia 

mellett. Kétségtelen a körzeti or-
vosi, ma háziorvosi munka megí-
télése az orvosi berkeken belül is 
elég kétértelmű, noha sok kórházi 
szakorvos dolgozik ezen a terü-
leten. Mélységében nem lehet 
úgy foglalkozni egy szakterülettel, 
mint pl. amikor kórházi neuroló-
gus voltam, viszont széles látókör 
szükséges a jó munkához.

Említette korábban, hogy könnyen 
szót ért az emberekkel. Mi a vélemé-
nye a „túl öntudatos” betegekről?
  Engem úgy tanítottak, hogy a be-
teg az partner, be kell vonni a gyó-
gyításba, mert a jó anamnézis- a 

beteg alapos kikérdezése-fél diag-
nózis. Nekem azzal sincs problé-
mám, ha valaki utánanéz a tünetei-
nek az interneten, sőt ha diagnózist 
állít fel magának, vagy therápiát  
javasol, csak győzzön meg róla, 
hogy neki van igaza. Ez a hozzáállás 
persze nagyon sok időt felemészt, 
és a négy órás rendelés így termé-
szetesen kevés, gyakran meghosz-
szabbodott. Az utóbbi években 
megnövekedett adminisztráció 
pedig vagy elvesz ebből a betegre 
fordítható időből, vagy a rendelés, 
a címek, egyéb orvosi teendők el-
végzése utáni időkre marad, vagyis 
a szabadidő rovására.

Vannak tervei, hogy mit fog csi-
nálni szabadidejében?
 Most úgy érzem még, hogy sza-
badságon vagyok, de van elég 
bepótolni valóm. Olvasni fogok, 
meghallgatom és megnézem az 
összes operát, amit a férjem fel-
vett nekem az elmúlt években, 
színházba, hangversenyre, kiállí-
tásokra megyünk, és persze sokat 
túrázunk, többet tudok a családdal 
törődni. Emellett valószínűleg to-
vábbra is olvasom a szakirodalmat, 
elmegyek egy- egy előadásra, mert 
bár nem leszek már gyakorló orvos, 
azért a szakmám, a hivatásom to-
vábbra is az életem része marad.

DR. KARA ÁGNES

Aki Budán nő fel, könnyen a ma-
gáévá tudja tenni a bányásziden-
titást is?
 Még hajadonként érkeztem Ta-
tabányára, a férjem tösgyökeres 
tatabányai, apósom pedig bánya-
mentő volt. Nem is igazán azért 
van meg ez az érzés, mert a város 
ezt sugallja, hanem a családi köte-
lék révén. A férjem családja még 
a Gál István lakótelep helyén lévő 
egyik régi bányászházban lakott, 
de nekem a bányával semmilyen 

kapcsolatom nem volt.
Tatabányát nehéz volt megszokni 
hirtelen Budapest után, de ma már 
nem mennék vissza, élhetetlenné 
vált a belváros, Tatabánya pedig 
egyre élhetőbb. Ami még hiányzik, 
az könnyen elérhető, a főváros le-
hetőségei viszonylag közel vannak.

Mi volt a motiváció annak idején, 
mikor ezt a pályát választotta?
 Nem volt orvos a családban, ezért 
csak arra tudom visszavezetni, 

hogy veszélyes helyzetben szü-
lettem, koraszülöttként agyvér-
zéssel. A neonatológia ekkor még 
gyerekcipőben járt Budapesten is, 
kicsi volt az esélye, hogy életben 
maradok. 

Később rengeteget mesélt anyu-
kám, hogy milyen plusz feladatai 
voltak, milyen küzdelmeken ment 
át, hogy ép, egészséges emberként 
nőhettem fel.

„
Büszke vagyok rá, hogy pályám kezdetétől végéig egy városban dolgoztam.”

folytatás a következő oldalon…
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SZÉLESKÖRŰ EGYEZTETÉS
INDULT A KUKABEKERÍTÉSEKRŐL, 
RENDELETMÓDOSÍTÁS VÁRHATÓ

Nem kell díjat fizetni a közterület használatáért

 Azoknak a társasházaknak, 
akik nem kerítették körbe a 
hulladéktárolókat december 
végéig, közterülethasználati 
díjat kellett volna fizetniük. A 
polgármester előterjesztésére 
döntés született arról, hogy 
június 30-ig tolja ki a város 
a határidőt: ez a hat hónap 
elegendő lehet a hulladék-
gazdálkodási rendelet és a 
közterület használati rendelet 
áttekintésére és átfogó módo-
sítására. A féléves határidő-ki-
tolással az előterjesztő azokat 
a társasházakat akarta óvni a 
fölösleges kiadástól, amelyek 
december végéig még nem 
tudják megoldani a kukák el-
kerítését és zárását.

Polgármester asszony a képviselői 
egyeztetésen elmondta: továbbra 
is fontosnak tartja a hulladéktárolók 
elkerítésével kapcsolatos problé-
mák megoldását. A rendeletmó-
dosítások előtt szintén lakossági 
fórumokon célszerű konzultálni a 
tatabányaiakkal.
Szücsné Posztovics Ilona a képvi-
selőknek beszámolt róla, hogy már 
tárgyalásokat folytatott a tatabányai 
társasházkezelőkkel. A tatabányai 
hulladéktárolóknak már közel 80 
százaléka zárt, vagy folyamatban 
van a bekerítése. Az az igény érke-
zett a társasházke- zelőktől, hogy a 
bekerítésre szánt támogatási forrást 
továbbra is biztosítsa a város. 
Polgármester asszony elmondta: 
a közterület díj fizetésének kötele-
zettségét véglegesen el szeretné 
törölni azokban az esetekben, ami-
kor a társasház nem kerítette el a 
hulladéktárolóját, hiszen az elkerítés 
a valós közterület használat, nem 
pedig a jogszabály által előírt, ürítés 
érdekében történő szeméttároló 
kihelyezés. Szücsné Posztovics Ilona 
javaslatot kíván tenni a képviselők 
felé arra vonatkozóan, hogy a ren-
deletmódosítás után ne legyen kö-
telező a bekerítés, de a lehetőséget 
és a támogatást adják meg hozzá a 
társasházaknak.
A társasházkezelők a hulladékgaz-
dálkodással kapcsolatosan jelezték, 
hatalmas igény van a lakótelepi 
szigetek számának növelésére, a 
szelektív hulladékgyűjtés lehetősé-
gének terjesztésére.

Azonnali intézkedésként 6 db sze-
lektív hulladékgyűjtő sziget kihe-
lyezéséhez már folyamatban van a 
helyszín meghatározása.
Az egyeztetésen jelezték továbbá 
azt a problémát, hogy a társas-
házak esetében eltér a szemétdíj 
háztartásonként fizetett összege. A 
különbségek mértékét példákkal is 
alátámasztották: valaki 2200 forin-
tot, míg más 990 forint fizet azonos 
szemétmennyiség elszállításáért.
Polgármester asszony a megol-
dandó ügyek között említette a 
képviselőknek, hogy a közterületi 
szemétgyűjtők számát is növelni 
szükséges, hiszen a társasházak be-
zárt hulladékgyűjtőit a közterületen 
sétáló emberek már nem tudják 
használni, így adott esetben egy ki-
ürült vizesflakont nem tudnak hova 
eldobni, így ez az utcán végezheti.

DOLGOZNAK A KÖZVILÁGÍTÁSI HIBÁK ELHÁRÍTÁSÁN, 
TÁRGYALNAK AZ E-ONNAL
Több alkalommal is egyeztetett a polgármester az e-on területi üzemigazgatójával, aki a hálózati rend-
szer üzemeltetéséért is felel. Az üzemigazgató elmondta: a feladatok ellátásában erőforrásokat növel-
tek, igyekeznek folyamatosan felmérni a hibákat. Mármarosi Sándor, a Városüzemeltetési Iroda veze-
tője szerint ez a leggyakrabban előforduló hiba a hibabejelentő statisztikája alapján. Irodavezető úr 
az e-on üzemigazgatójával történt tárgyalásról bizakodóan nyilatkozott, az e-on ígéretet tett rá, hogy 
kiemelten foglalkozik a városi hálózat üzemeltetésével. Mármarosi Sándor a képviselői egyeztető fóru-
mon arról is beszámolt, hogy a város tavaly megkezdte a parklámpák aktívelem (égők) cseréjét, ami az 
idén folytatódik. Az irodavezető azt is elmondta, hogy folyamatosan tanulnak a korábbi problémákból, 
és igyekeznek jobban kommunikálni a képviselők és a lakók felé a javítási munkálatokról.

KÉPVISELŐI FOGADÓÓRÁK

Pataki Zoltánné
január 29-én, szerdán 16 órától
a Kertvárosi Családsegítő épületében 
(Szent György u. 43.)
Lusztig Péter
február 3-án, hétfőn 17 órától
a Szlovák Házban

Hoffer Dávid
február 5-én, szerdán 17 órakor
a Bányász Művelődési Otthonban
Turza Károly
február 12-én, szerdán 17 órától
a Dózsakerti Váci Mihály Általános 
Iskolában

A társasházkezelők kérése, hogy továbbra is támogassa a város a kukák bekerítését.

Szerintem ez gondolkodtatott el 
később, más motivációm nem volt, 
ez sokat foglalkoztatott. Teljesen 
evidens volt az egészségügy, egyér-
telműen úgy építettem fel az éle-
tem, hogy orvos szeretnék lenni.
A lányomnál ez már nem volt eny-
nyire egyértelmű, ő is az egészség-
ügybe ment, de orvos nem akart 
lenni, mert gyermekként megélte, 
hogy milyen nehéz tud lenni egy 
orvos anya gyerekének lenni.

A háziorvoslás is tudatos volt?
 Nem, világéletemben gyerekorvos 
akartam lenni, koraszülöttekkel 
akartam foglalkozni, éppen a saját 
példám miatt. Abban az évben, 
mikor végeztem, a módszertani 
bölcsődék kutatóintézetébe ke-
restek orvost, először kutatónak, 
majd gyakorló orvosnak két év el-
méleti képzés után. Ez volt az első 
hely, ahova pályáztam, minden 
feltételnek megfeleltem, de meg-
mondták, hogy nem lesz enyém az 
állás… Ez elég nagy csalódás volt. 
Elkezdtem olyan állásokat keresni, 
ahonnan azt gondoltam, később 
válthatok a gyerekgyógyászat felé.
Mikor már háziorvos voltam, Bé-
kefi főorvos hívott fel az osztályról, 
hogy lenne egy állás, de ekkorra 
már beleszerettem a háziorvoslás-
ba és azt gondoltam, hogy ez való 
nekem.
Szeretek a betegekkel kommuni-
kálni, élveztem a pörgést, hogy sok 
ember jön, hogy iránydiagnosztiká-
ban sokszor váltani kell fejben.

Tehát végül nem bánta, hogy nem 
kórházi orvos lett…
 Voltam több hónapot kórházban 
is, meg van a nehézsége, de a 
körzetben kiszámíthatatlan meny-
nyiségű beteg vár minden nap, 
nem bekalkulálható, valamint a 
differenciáldiagnosztikát jól kell 
tudni megfelelően váltani. Bejön a 
strokeos, a tüszős mandulás, szívin-
farktusos, bizonytalan hasi görcsös, 
nagyon sokféle. Inkább a sürgőssé-
gi orvosok munkájához hasonlíta-
nám, annyiféle feladat van.
Az a szépsége még, hogy tényleg 
nagyon szoros kapcsolatba kerü-
lünk a betegekkel, ennyi évtized 
alatt három generációt simán vé-
gig kísérhettem. Jöttek is be fiata-
lok azzal, hogy még a nagymamát 
is én gyógyítottam. Otthonokba, Varga Máté 

családi életekbe lehet belátni, an-
nak minden szépségével és bújá-
val.

Milyen visszajelzéseket kapott a 
visszavonulása után?
 Nem voltam felkészülve ekkora 
szeretetáradatra, ekkora elköszö-
néshullámra. Úgy megérintett, 
hogy el sem tudom mondani. Per-
sze korábban is volt visszajelzés, 
növekedett a hozzám bejelentke-
zettek száma az évek alatt, de a vé-
gén volt az igazi meglepetés.

Fejben mennyi idő lesz átállni, és 
hogyan lehet tudatosítani, hogy az 
ember nyugdíjas?
 Most még úgy élem meg, mintha 
szabadságon lennék. Az átmeneti 
időszak őrületesen sok adminiszt-
rációval jár, a vállalkozást felszámol-
ni tavaszig is eltart. 
Nyilván átgondoltam a döntés 

előtt, hogy mi lesz a továbbiakban. 
Az egészségem kötelez egy moz-
gásszervi kúrára, ezt így kétszer tu-
dom már megtenni évente.
A nyári szezonban a Balatonnál le-
szek, a többi időben azzal szeretnék 
foglalkozni, amire időben kevés ju-
tott. Kulturális, sport programokra, 
múzeumok, színházak látogatására 
Budapesten, most nem kell meg-
gondolni, hogy lesz-e rá időm.
Rettentően szeretek olvasni, erre 
szakirodalmon kívül kevesebb idő 
jutott. A baráti körömmel még szo-
rosabbra próbálom fűzni a kapcso-
latot, ez is már könnyebb lesz, ők is 
nyugdíjasok.
Biztos nem lesz olyan könnyű, mint 
ahogy most gondolom. Rám fog 
törni a tenni akarás, mint mindenki-
re, aki szerette a munkáját. Engem 
a férjem sokat segített a munkám-
ban, rengeteg adminisztrációs 

A 4. SZÁMÚ FELNŐTT KÖRZETBEN
(Gál ltp.)
január 1-től dr. Uzonyi Erzsébet háziorvos he-
lyettesítését dr. Lobmayer Péter látja el.
Rendelési idő:
H: 10.00-12.00, K-Sz: 13.00-15.00,
Cs: 10.00-12.00, P: 13.00-15.00 

A 25. SZÁMÚ FELNŐTT KÖRZETBEN
(Záray M. Pihenőpark)
január 1-től dr. Kara Ágnes háziorvos helyet-
tesítését dr. Gyöngyösi Gábor látja el.
Rendelési idő:
H: 11-12.30, K: 11.30-13.00, Sz: 11.00-12.30, 
Cs: 11.30-13.00, P: 11.00-12.30

A 31. SZÁMÚ FELNŐTT KÖRZETBEN
(Árpád út)
január 1-től dr. Józsa István háziorvos helyet-
tesítését dr. Fodor Zoltán látja el.
Rendelési idő:
H: 12.00-14.00, K: 10.00-12.00, Sz: 12.00-14.00, 
Cs: 10.00-12.00, P: 12.00-14.00

A 9. SZÁMÚ GYERMEK KÖRZETBEN
(Gál ltp.)
január 1-től dr. Pokó Erzsébet helyettesítését 
ketten látják el.
Dr. Bán Éva 
Rendelési ideje:
H: 10.30-11.30, K: 10.00-11.00, Sz: 14.30-15.30, 
Cs: 15.00-16.00, P: 14.00-15.00
dr. Turóczi Piroska
Rendelési ideje:
H: 15.00-16.00, K: 10.00-11.00, Sz: 7.30-8.30, 
Cs: 10.00-11.00, P: 14.00-15.00

terhet levett a vállamról. Most 
abban is segítségemre lesz, hogy 
átlendüljek, majd ha jön a hullám-
völgy.

Tavaly februárban adták át az új 
rendelőt. Ekkor már tudatosan ter-
vezte, hogy idén visszavonul?
 Igen, tudatosan terveztem. Pró-
báltam a rendelőből is kihozni a 
maximumot, rengeteg energiát 
fektettem abba, hogy a gyakorlat-
ban kijövő hibákat kijavítsuk, ezt 
már mind nem magamért, hanem 
a közösségért tettem. 
Kicsit könnyebb volt emiatt kilépni 
az új rendelőből, csak tíz hónap 
kötött hozzá. Ha a régiből kellett 
volna, amiben majdnem harminc 
évet töltöttem, nehezebb lett 
volna. Hiába volt lepukkant, több 
érzelem kötött hozzá. Persze sajná-
lom, hogy a szép új rendelőt csak 
egy évig élvezhettem. 
Az orvosi táskám még ugyanott 
áll otthon, ahol eddig tartottam. 
A férjem már rám szólt, hogy még 
egész nap a rendelésről beszélek.

Az orvosi táskát egyáltalán el lehet 
tenni valaha?
 Nyilván nem, ez egy furcsa kérdés. 
Van egy orvosi esküm, amitől halá-
lomig orvos vagyok. Pont most volt 
törvénymódosítás a kuruzslás kap-
csán, a Btk-ban. Akinek nincs mű-
ködési engedélye bizonyos tevé-
kenységre, az is kuruzslást követ el. 
Nekem nincs engedélyem január 
elsejétől, tehát semmit nem csinál-
hatok már. Nyilván segíteni fogok, 
elsősegélyt nyújtok, mentőt hívok, 
de a szomszéd néninek nem írha-
tok fel antibiotikumot a torkára.
Pro familia vényem van otthon, 
bizonyos eseti gyógyszert írhatok 
fel családtagoknak, de mást nem. 
Nincs jogköröm már dolgozni, be 
kell fejezni. Fejben persze nem le-
het.
Büszke vagyok rá, hogy pályám 
kezdetétől végéig egy városban 
dolgoztam. Lehet, hogy ez régimó-
dú gondolkodás, de ezt értéknek 
tartom. Ma már ugrálnak az em-
berek egyik állásból a másikba, én 
ennek örülök, hogy ennyi évtizedet 
sikerült megcsinálnom egy helyen, 
egy közösségben.
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AZ ÜNNEPLŐ SZEMŰ 
ÖRÖK OPTIMISTA

„A keret után a kép is elismerést kapott”

Két díszpolgár egy műteremben - keretben Szabó György tükörképe, munka közben Jakobi Annával.

 Festő- és grafikusművész-
ként városunk alkotói kö-
zösségének hosszú évtize-
dek óta meghatározó alakja. 
Tatabányán született, már 
gyermekkora óta vonzotta őt 
a képzőművészet. Esztergom-
ban, a Tanítóképző Főiskolán 
szerzett diplomát. Bondor Ist-
ván szobrász- és Krajcsirovits 
Henrik grafikusművész indí-
totta el a pályáján. 1984 óta 
állítják ki műveit. Művészcso-
portokban és -telepeken al-
kotott, tagja volt a Szivárvány 
Alkotócsoportnak is. Egyéni 
stílusa, képeinek szimboliká-
ja mindenkit elgondolkodtat, 
megérinti az emberek lelkét. 
Kedves természete, a művé-
szet iránti szeretete számos 
embert inspirált az élet több 
területén. Látásmódja és 
művészi érzékenysége visz-
szaköszön különleges alkotá-
saiban. Mint mondja, élete 
talán legfontosabb elismeré-
sét vehette át a tavalyi Szent 
Borbála napi ünnepi közgyű-
lésen. Jakobi Anna Mária, 
Tatabánya Díszpolgára szinte 
beleszületett a művészetbe.

 Anyai nagyapám faesztergá-
lyos volt, aki szobrokat is készí-
tett és rajzolt, édesanyám pe-
dig festő volt. Emellett fontos 
kiemelni egykori tanító néni-
met, Kovács Annát, aki először 
vette észre, hogy másképp raj-
zolok, mint a többiek. Nagy ha-
tással volt rám Bondor István 
szobrászművész, akinek renge-
teget köszönhetek, mert min-
dig bízott bennem és biztatott. 
Akinek pedig a legnagyobb 
hálával tartozom, az Krajcsi-
rovits Henrik grafikusművész, 
akit kisgyermekként ismertem 
meg a Bányász Képzőművész 
Körben. Itt, hogy jól viselked-
jek, papírt és ceruzát adtak a 
kezembe – ezt a ceruzát pedig 
azóta sem engedtem el.

Azt szokták mondani, hogy Ja-
kobi Anna műveit ezer közül is 
fel lehet ismerni, annyira jel-
legzetes…
 Ez a saját stílus teljesen be-
lülről jön. Hiába láttam anno 
édesanyám műveit, vagy ké-

sőbb a szakkörben mások alko-
tásait, egyik sem volt rám ilyen 
szempontból hatással. Mindig 
az jött elő, amivel mostanában 
foglalkozom. Ezek az egyvonalas 
rajzok vagy a részletgazdag, sok 
esetben rejtett mondanivalóval 
bíró alkotások. Ha valaki ezek 
előtt megáll, talán elindítanak 
benne valamilyen asszociációt.

Fontos, hogy egy művész sokféle 
hatással bírjon?
 Feltétlenül. Már csak azért is, 
mert minden képemmel üze-
netet szeretnék közvetíteni. Vi-
szont mindenki a saját életén 
keresztül szűri az alkotásokat.

Az alkotás mellett 28 éven át ta-
nított is. Mit jelentett Önnek ez a 
közel három évtized?

 Rengeteget, különösen, ami-
kor kisgyerekeket taníthattam 
írni-olvasni. Rengeteg dologgal 
foglalkoztam az életben, a gra-
fológiától a kineziológián át a 
zongorázásig – ezekkel próbál-
tam színesíteni a tanítást. Min-
den nap örömmel, mosolyogva 
jártam be az iskolába – erre írta 
az egyik kisfiú, hogy „az ünnep-
lő szememben járok iskolába”. 
Igyekszem azóta is mindig, min-
den helyzetben meglátni a jót.

Igaz, hogy szoros barátság fűzi 
Tatabánya egy évvel korábbi 
Díszpolgárához, Szabó György-
höz, a Bányász legendás labda-
rúgójához?

 Igen, de amikor én őt megis-
mertem, akkor fogalmam sem 

volt róla, hogy ő egy híres 
futballista. Gyuri képkerete-
zéssel is foglalkozik, én pedig 
a képeimhez kerestem kere-
tezőt, így ismerkedtem meg 
vele. Egy végtelenül kedves, 
szerény, rendkívül szimpa-
tikus ember. Mondhatnánk 
viccesen akár azt is, hogy a 
keret után most a képet is el-
ismerték.

Nemrég nyílt kiállítása Buda-
pesten, továbbra is aktív, tele 
tervekkel. Mit kívánjunk Ön-
nek a jövőre nézve?
 Egészséget, tiszta gondolko-
dást és jókedvet továbbra is. 
Ezek a legfontosabbak.

I.R.

SALAMON ZOLTÁN
LETT AZ ÉV EDZŐJE

Salamon Zoltán a magyar diáksportban végzett munkájáért több elismerést is kiérdemelt.

 Az Európai Atlétikai Szövet-
ség edzői elismerését ve-
hette át Salamon Zoltán, a 
TSC Geotech vezetőedzője. 
A tatabányai szakembert a 
Magyar Atlétikai Szövetség 
terjesztette fel a díjra. Az el-
ismerés értékét növeli, hogy 
minden évben csak egyetlen 
tréner kaphatja meg – tavaly 
hazánkban Salamon Zoltánt 
találta méltónak erre a Ma-
gyar Atlétikai Szövetség.

 Salamon Zoltán 1984-ben 
végzett a Testnevelési Egye-
tem tanári szakán és ugyan-
ebben az évben kezdte meg 
pályáját a Dózsa György Álta-
lános Iskolában valamint a Ta-
tabányai Bányász Sport Club 
Atlétikai szakosztályában. A 
sportegyesületnél 1990-től a 
szakosztály vezetőedzőjeként 
tevékenykedik. Pedagógiai 
munkájáért 1991-ben Mű-
velődési és Közoktatási Mi-
niszteri kitüntetést kapott. A 
magyar diáksportban végzett 
munkájáért több elismerést 
is kiérdemelt, a legnagyobb-
nak a „Magyar Sportért” és 
a „Tatabánya Sportjáért” dí-
jat tartja. A Magyar Atlétikai 
Szövetség bronz fokozatú 

kitüntetésben részesítette, 
2015-ben a Magyar Diáksport 
Szövetség az „Év edzője” díj-
jal jutalmazta, és ugyanezt az 
elismerést vehette át 2019-
ben az Európai Atlétikai Szö-
vetségtől is.
Nemcsak Salamon Zoltán, ha-
nem a TSC Geotech teljes at-
létikai szakosztálya eredmé-
nyes évet zárt 2019-ben. Bár 
hivatalos egyesületi rangsor 
már néhány éve nincsen az 
atlétikában, a csapatbajnoki 
eredmények azonban jól mu-
tatják: a tatabányai sportolók 
továbbra is az ország élme-
zőnyében vannak. Folytatta 
például remek szereplését 
Áts Viktória. A már ifjúsági 
olimpián is bizonyító magas-
ugró az év csúcseseményét, 
a korosztályos Európa-baj-
nokságot vegyes érzésekkel 
zárta: kilencedik lett ugyan-
is, tehát épphogy lemaradt a 

pontszerző helyekről. Többek 
között az atléták kiváló tel-
jesítményének köszönhető-
en a Tatabányai Sport Club 
bekerült a tíz kiemelt vidéki 
sportegyesület közé, ami 180 
millió forint plusztámogatást 
hozott a klubnak. Sámuel Bo-
tond, a TSC ügyvezető-elnöke 
a szakosztály évzáróján ezzel 
kapcsolatban kiemelte: az 
extra forrás miatt a szakosz-
tályok költségvetése a két-há-
romszorosára nőhetett.
„Országos szinten tartjuk a 
korábbi eredményeket, regio-
nális szinten pedig szerintem 
valamivel előrébb vagyunk a 
többi egyesületnél” – össze-
gezte a tatabányai atlétika 
2019-es évét Salamon Zol-
tán. A szakember elmondta: 
egyedül talán a nemzetközi 
szereplés kapcsán lehet ben-
nük némi hiányérzet, de eb-
ben több sajnálatos sérülés 

is szerepet játszott. Az után-
pótlással kapcsolatban az egy 
alapvetően remek helyzet, 
hogy egyre több gyermek at-
letizál Tatabányán, a helyi tö-
megbázisát tekintve tehát ki-
mondottan sikeresnek számít 
a szakosztály.
A sportág tatabányai jövő-
képét még pozitívabbá te-
heti egy válogatott sportoló 
és edzőjének érkezése: Lesti 
Diánát az egyik legtehetsé-
gesebb magyar távolugrónak 
tartják, az őt felkészítő Dö-
mötör Balázs ráadásul haza-
tért városunkba. Az egykori 
tatabányai atlétából a táv 
töltött két évtized alatt sike-
res edző lett – remélhetőleg 
a TSC Geotech színeiben akár 
olimpiára is kijuttathatja majd 
tanítványát. Erre akár még a 
2020-as ötkarikás játékokkal 
kapcsolatban is lehet esély, 
de a 2024-es tornára előre 
tekintve ez akár kimondott 
célja is lehet a felkészülés-
nek. Emellett jó esély mutat-
kozik arra is, hogy az országos 
serdülő atlétikai bajnokság 
is visszatérjen Tatabányára 
2020 nyarán – ennek hosszú 
éveken át volt házigazdája a 
TSC Geotech szakosztálya.
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Ahonnan a Turul
látja Tatabányát
A drón felkelti a természet figyelmét is

MI AZ A DRÓN? 

“PILÓTANÉLKÜLI, TÁVIRÁNYÍTOTT, REPÜLNI KÉPES 
ESZKÖZ. AZ OLCSÓ JÁTÉKHELIKOPTERTŐL A DRÁ�
GÁBB QUADROCOPTEREKEN ÁT A TÖBB MILLIÓ 
DOLLÁR ÉRTÉKŰ, PROGRAMOZHATÓ ESZKÖZÖ�
KIG BÁRMIT TEKINTHETÜNK DRÓNNAK. DRÓNT 
HASZNÁL A HADSEREG IS, AKÁR FELDERÍTÉSRE, 
AKÁR EGYÉB MŰVELETI CÉLBÓL.”

 A hobbi és a hivatás jól ki-
egészítik egymást. Szentirmai 
Dávid, a városháza térinforma-
tikusa húsz esztendeje dolgo-
zik a polgármesteri hivatalnál. 
Rendszerinformatikus és rend-
szergazda volt, majd - ahogy 
fogalmazott - megörökölte a 
térinformatikus munkakört, 
ami napról napra több fela-
datot, szélesebb felhasználói 
lehetőségeket tartogat. Dávid 
szabadidejében már-már kül-
detésként készít fotókat, vi-
deókat olyan perspektívából, 
ahonnan a modern technika 
nélkül csak kevesen láthatnák 
a várost és környékét.
 
 A fotózás, a videózás mindig 
vonzott, és amikor a drónok 
használata kezdett elterjedni, 
beszereztem az első gépet. So-
kat olvastam, jártam utána, me-
lyik lenne a legalkalmasabb és 
a pénztárca is korlátot szabott, 
mert tízezertől tizenhétmillió 
forintig, vagy akár a csillagos 
égig is érhetnek az árak. Akkor 
egy ötvenezres géppel kezdtem, 

de hamar rájöttem, hogy játsza-
ni lehet vele, de használható 
képeket készíteni nem. Most 
egy félmilliós géppel repülünk, 
amit egy tabletről irányítunk, 
illetve itt látjuk a képet is, amit 
a drón, odafentről. Nagy Sándor 
barátommal együtt drónozunk, 
rendszeresen két géppel, illetve 
egy csapat segíti a munkánkat, 

kísér el bennünket egy-egy hely-
színre, eseményre.

Ha valaki végigpörgeti a közös-
ségi oldalon a Drone Tatabánya 
képeit, elsőre feltűnik, hogy van-
nak kedvenc helyszínek. Ilyen 
például a Vitányvár.
 Igen, oda többször is visszaté-
rünk, felér egy kirándulással. 
Ilyenkor, amikor nincs lomb a 
fákon, jól feltérképezhetők a 
romok, az árkok, illetve a válto-
zások is, hiszen egy amatőr ré-
gészcsapat dolgozik a rendbeté-
telén, így reméljük lesz egy szép 
galériánk arról, hogyan alakul a 
várrom. A másik kedvenc a Ta-
tabányai Múzeum Bányászati és 
Ipari Skanzene. Nagy potenciál 
van benne minden szempont-
ból - ez a város ékköve lehet. 
Ahányszor megyek, annyiszor 
látok újdonságot. A különböző 
időszakok, évszakok mind a ked-
venceim, ha drónozásról van 
szó a skanzen felett.

Akkor ez nem csak hobbi, de do-
kumentálás is.
 Igen. Említhetném a Fő tér 
átalakulását, vagy a Tulipános 
ház felújítását, a Csónakázó tó 
átépítését, de a városi rendez-
vényeket is, ahol rendszeresen 
készítünk képeket, videókat. 
Élőben közvetítettük például 
a bányásznapi tűzijátékot és a 
szalamanderes felvonulást. Na-
gyon sok pozitív visszajelzést ka-
punk, szeretik a tatabányaiak a 
Drone Tatabánya munkáit.

Az, hogy melyik felvétel hozza 
úgymond’ a legtöbb lájkot az ol-
dalon, fontos számotokra?
  A szívünkhöz két dolog mi-
att állhat közel egy-egy kép. Az 
egyik tényleg az, hogy melyik 
tetszett a legtöbb embernek. 
A Turul madárról készült 360 
fokos, gömbpanorámás felvé-
tel több százezres elérést ho-
zott. Talán azért, mert egy olyan 
perspektívából mutatja a várost, 
ahonnan az emlékmű madara 
láthatja. A másik szempont pe-
dig az, hogy milyen körülmények 
között készült a kép, vagy video. 
Nagy élmény és szakmai kihívás 
volt például Tóth Enikő thai box 
európa bajnok és bronzérmes 

világbajnok promóciós videójá-
nak elkészítése. Forgattunk a Kő 
hegyen a kilátó tetején, a Szelim 
Barlangban és a felsőgallai kál-
várián is. A mozdulatok rögzí-
tése mellett oda kellett figyelni 
a szél erősségére, de a műszaki 
körülményekre is. A fémszerke-
zet, vagy a barlang egyenetlen 
felületei könnyen balesethez 
vezethetnek. Felsőgallán pedig 
az adótorony zavarta a kommu-
nikációt a drón és az irányító 

tablet között. Nem lehet min-
dig a szenzorokra hagyatkozni. 
Pár másodpercre önállósította 
magát a gép és Enikő sportolói 
reflexein múlott, hogy el tudott 
hajolni a repülő eszköz elől. A 
végeredmény egy dinamikus 
film lett, büszkék vagyunk rá.

A biztonságot többször is emlí-
tetted…
 Az a legfontosabb. Mindig ko-
moly előkészítő munkát végzünk, 
ha például rendezvényekről van. 
Bejárjuk a területet, térképen 

kijelöljük hol repülünk, megnéz-
zük az időjárás-előrejelzést, a 
különböző magasságokban mért 
szélerősséget. Csákányoson van 
egy völgy, ahová szeretünk el-
vonulni repülni. Még itt is akad 
kihívás, mert felkeltjük a termé-
szet figyelmét. Előfordult, hogy 
az egyik géppel fel-le repültünk 
alacsonyan, hogy eltereljük a ra-
gadozómadarak figyelmét, amíg 
a másikkal fel tudtunk emel-
kedni. Ilyen helyen a madarak, 
rendezvényen pedig az emberek 
épségére kell ügyelni és egyre 

többször azokra is, akik szintén 
drónoznak, de kevesebb tapasz-
talattal, illetve kevésbé megbíz-
ható géppel.

Ezenkívül léteznek jogszabályi 
kötöttségek is.
 Erre még kevesebben figyel-
nek. Tatabánya légterének nagy 
része foglalt a kórház miatt. A 
mentőhelikopterek repülését 
semmi sem zavarhatja meg. A 
másik korlátozásra ott kell fi-
gyelni, amikor valaki közzéteszi a 
képeit. Az adatvédelem, illetve a 
védett épületek, mint a rendőr-
ség, bíróság komoly szabályozást 
jelent. Ha valaki drónnal akar 
“kukkolni”, megfigyelni, akkor 
azt nem fogják észrevenni, mert 
olyan géppel teszi, ami se nem 
lát, se nem hall abból a magas-
ságból, ahonnan képes nagyon 
jó minőségű képeket rögzíteni. 
Nem hiába alkalmazza a TEK 
vagy a hadsereg is. Elég csak az 
elmúlt hetek nemzetközi esemé-
nyeire gondolni. Amatőr szinten 
csak egy bizonyos határig lehet 
eljutni - ezt a gép kommunikáci-
ójában, illetve tudásában mérik.

Az eszközök, bevetésre készen a Bányásznap előtt – ez a minimum felszerelés.

Az erőműi kémény naplementében.

Amikor nincs lomb a fákon, jól feltérképezhetők Vitányvár romjai, az árkok,
illetve a változások is, hiszen egy amatőr régészcsapat dolgozik a rendbetételén.

Stílusosan, drónnal készült "portré". Szél nehezítette a munkát a lap számára
készült fotó készítésénél - végre van drónfotó a fiúkról.

-alice
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A VÁROS SPORTÖSZTÖNDÍJAS BOKSZOLÓJA
A RINGBEN VÁLIK HARCOSSÁ

„Olyan edző szeretnék lenni, mint Laci bá’ - amit tőle tanultam, átadni.”

 Szintai Barbara Tatabánya Vá-
ros Földi Imre Sportösztöndí-
jas ökölvívója. A 17 éves spor-
toló olyan eredményeket ért 
el az elmúlt esztendőben, ami 
mögött nem csak sok munka, 
de alázat, szorgalom és még 
egy tényező is szerepel. Ez 
utóbbiról a róla szóló, illetve 
vele készült interjú végén be-
szélt.

Kalló László, Barbi edzője sze-
rint aki egyszer ellátogat egy 
edzésre biztos, hogy a követke-
ző alkalmat sem hagyja ki. So-
kan vannak, akik hobbiból bok-
szolnak. Magabiztosságot ad a 
küzdősport, amit bármikor el 
lehet kezdeni, de a legjobb úgy 
tíz éves kor körül. A fiatalabbak 
még játékosak, velük másként 
kell bánni. Most nagyjából 
huszan járnak a klubba, a Gál 
lakótelepi edzőterembe, de kö-
zülük csak ketten szeretnének 
versenyezni. Horváth Attila 50 
kg-ban, Andrej Szilvio 80 kg-
ban. Szorgalmasak, nem hagy-
nak ki egyetlen edzést sem.

Fontos, hogy milyen az alapter-
mészete egy ökölvívónak?
  Akarjon küzdeni! Ez a lényeg. 
Barbara például nyugodt lány, 
de a ringben harcossá válik, 
van benne tűz, egy pillanatra 
sem engedi az ellenfelét. Attila 
például technikailag ügyes, jó a 
mozgása. 

Miért kezdtek el bokszolni, akik 
ide járnak?
  Van, aki például fogyni szere-
tett volna, de járt ide ügyvéd 
is, aki a stresszes munkát ve-
zette le a sporttal. Ő például 
azt mondta egy idő után, hogy 
a tárgyalóteremben is sokkal 
magabiztosabb lett. Itt meg-
tanulhatja bárki az alapokat, 
gyakorlatokat végzünk, erősí-
téseket, kesztyűzünk.

Az edző is így kezdte?
  Igen, 1973-ban. Akkor 15-20-
an voltunk egy korosztályban, 
és az volt a dicsőség, amikor 
versenyezni mehettünk. Jöttek 
az eredmények, főállású spor-
toló lettem, szerelmes vagyok 
az ökölvívásba. Nem kapok 

Célja, hogy kineveljen egy világbajnokot, edzőnek készül

Kalló László egy szuszra sorolja Barbi eredményeit: az Éne-
kes István emlékversennyel indult az elmúlt év, ahol nyert. A 
következő versenyen, válogatón egy egri lány ellen vitatha-
tó, szoros mérkőzésen kapott ki. A Bornemissza Emlékverse-
nyen 23 ország 240 versenyzője vett részt, felért egy világ-
bajnoksággal. Újra összehozta őt a sors az egri lánnyal, akit 
fél menet alatt kiütött. A döntőben egy lengyel ellenféllel 
mérkőzött meg, akiről kiderült, hogy európai bajnok ebben 
a súlyban. Barbi vereséget szenvedett ugyan, de nagyon jól 
teljesített, sokat tanult belőle.
Az EB-n sajnos nem tudtam mellette lenni, egy macedón 
ellen pontozással veszített, végig küzdött, nem játszott alá-
rendelt szerepet. Bejutott a legjobb nyolc közé és elhozta az 
ötödik helyet. 
Az Ifjúsági Magyar Bajnokságon a döntőben fehérvári el-
lenfelét keményen megverte.
Mivel kevés a versenyző, az utolsó éves ifik indulhattak a 
Felnőtt Magyar Bajnokságon. Barbi meg volt illetődve, hi-
szen az első felnőtt versenye volt, de ezüstéremmel tér haza. 

pénzt a munkámért, nekem az 
a fizetség, ha a tanítványok si-
keresek. 60 éves vagyok, munka 
mellett edzősködöm. Sokszor 
elfáradok már, de az edzést 
nem lehet kihagyni, és a fiatalok 
között új erőre kapok.

Szintai Barbara nem egyszerűen 
ökölvívó. Vannak tervei és tuda-
tosan készül a jövőre. 

 „Nagyon sok munkám van az 
eredményekben. Az előző év 
nagyon jól sikerült. Annak ide-
jén azért kezdtem el az ökölví-
vást, mert dagi kislány voltam 
és fogyni szerettem volna. Ami-
kor édesanyámmal Tatabányára 
költöztünk, még Bicskére jártam 
iskolába, így nem maradt idő az 
edzésekre. 2017-ben folytattam 
újra, Laci bá’ edzéseivel."

Miért épp az ökölvívás?
 Beleszerettem fokozatosan, 
nélküle már el sem tudom kép-
zelni az életemet. Heti négy al-
kalommal jövök, verseny előtt 
ötször.

Úgy mész be a ringbe, hogy előre 
megtervezed a mérkőzést?
 Nem minden ellenfelet van alkal-
munk megnézni előtte. Megvan 
a cél, és azt el akarom érni azzal, 
amit az edzőm mond. Nagyon jó 
érzés, amikor az én kezemet eme-
lik fel a végén.

Mi a távlati terved?
 Kereskedelmi iskolába járok, az 
érettségi után pedig edzőnek sze-
retnék tanulni. Ebben is segít a 
város ösztöndíja, mert a felszerelé-
sen, ruhán kívül - mivel spórolós va-
gyok - a képzésre is jut belőle. Sze-
retnék egy világbajnokot kinevelni.

Nem is te szeretnél vb-t nyerni?
 Olyan edző szeretnék lenni, mint 
Laci bá’ - amit tőle tanultam, átad-
ni. Vannak vitáink néha, de ahogy 
belépek a terembe, látja rajtam, ha 
valami bajom van és mindent meg 
tudunk beszélni. A kitartásom na-
gyon sokat változott ettől a sport-
tól. Nem adom fel a céljaimat. 
Amit szeretnék, azt el is érem. 

Van kabalád?
  Inkább más van. A hit. Sokszor 
imádkozom a mérkőzés előtt, hogy 
amit elterveztem, azt végig tudjam 
vinni. A medálom egy kereszt és 
Jézus képmása. Laci bá’ vigyáz rá, 
amíg a ringben vagyok. A hit és az, 
hogy melléteszem amit tudok, si-
kert hoz. Mindenért hálás vagyok, 
amit elértem - akár a sportban, 
akár az életben.

NEHÉZ HÓNAPOKON
VANNAK TÚL

KÉZILABDÁZÓINK

 Nehezen kezdődött a 
Grundfos Tatabánya KC 
férfi kézilabda csapa-
tának szezonja, az őszi 
idényt követően mégis a 
tabella harmadik helyén 
telelhetnek a kék-fehé-
rek. Bartuczék az első 
négy fordulóban három-
szor is vesztesen hagy-
ták el a pályát, ezt köve-
tően azonban formába 
lendültek: a bajnokság-
ban kilenc győzelemig 
jutottak, emellett beju-
tottak az EHF-kupa cso-
portkörébe is. Vladan 
Matics, a csapat vezető-
edzője a klub honlapjá-
nak adott interjújában 
az elmúlt évek legnehe-
zebb időszakának titu-
lálta az elmúlt hónapo-
kat.

„Heten távoztak és hét új 
fiú érkezett, sőt a sokáig 
sérült Győri Mátyást is ide 
lehet venni” – hangsúlyozta 
a szakember. „Már az indu-
lásnál mondtam, hogy leg-
alább egy fél év kell, mire 
összerázódunk. De akkor 
még nem gondoltam, hogy 
három meghatározó játéko-
sunk is megsérül. Gondolok 
itt Bozovicsra, Vujovicsra 
és Komogorovra. A legna-
gyobb veszteséget pedig 
az irányítónk, Juhász Ádám 
elvesztése jelentette, aki az 
első fordulóban szenvedett 
térdszalag szakadást. Köz-
ben még Bartucz, Ancsin, 
Balogh és Pásztor korábbi 
sérülései is kiújultak.”

A kék-fehérek a bajnoki 13 
fordulóból nyolcszor ide-
genben léptek pályára, ez 
tovább nehezítette a dolgu-
kat. Emellett az EHF-kupá-
ban is egy erős ukrán csapat 
ellen kellett bizonyítaniuk 
Vladan Matics fiainak, akik 
azonban így is bejutottak a 
csoportkörbe, miután a se-
lejtező harmadik fordulójá-
ban 53–51-es összesítéssel 
elbúcsúztatták a ZTR Zapo-
rizzsját.

 Az átmeneti anyagi gondokkal küzdő tatabányai kézi-
labda csapat anyagi segítséget kért a város költségve-
tésben folyósított támogatásán felül.
Szücsné Posztovics Ilona polgármester előzetesen öt-
venmillió forintos támogatásra tett javaslatot a 2019. 
decemberi közgyűlésen. Polgármester asszony elmon-
dása alapján Schmidt Csaba képviselő az előzetes 
egyeztetésen úgy nyilatkozott, hogy harmincmillió fo-
rintot tart elfogadhatónak. Tekintettel a testület ösz-
szetételére, a konszenzus érdekében a közgyűlés elé 
kerülő indítványban végül ez az alacsonyabb összeg 
szerepelt.
Schmidt Csaba képviselő - a korábbi egyeztetések óta 
bizonyára tájékozódott a kézilabda csapat helyzeté-
ről - átértékelte álláspontját és végül a polgármester 
asszony eredeti javaslatával megegyező, ötvenmilliós 
támogatást indítványozta.
A közgyűlés 18 igen szavazattal jóváhagyta a Grundfos 
Kézilabda csapat anyagi megsegítését.

EHF CSOPORTKÖRÖS MECCSEK IDŐPONTJAI

1. FORDULÓ:
Grundfos Tatabánya KC vs. BM Logrono La Rioja / 2020.02.08. - 12:00 (Audi Aréna, Győr)

2. FORDULÓ:
Füchse Berlin vs. Grundfos Tatabánya KC / 2020.02.13. 19:00

3. FORDULÓ:
Grundfos Tatabánya KC vs. PAUC Handball / 2020.02.22. 17:00 (Audi Aréna, Győr)

4. FORDULÓ:
PAUC Handball vs. Grundfos Tatabánya KC / NINCS FIX IDŐPONT EGYELŐRE

5. FORDULÓ:
BM Logrono La Rioja vs. Grundfos Tatabánya KC / 2020.03.21. 19:00

6. FORDULÓ:
Grundfos Tatabánya KC vs. Füchse Berlin / 2020.03.29. 15:00 (Audi Aréna, Győr)

„Mindenkiről a legnagyobb 
elismeréssel szólhatok” 
– folytatta az értékelést 
Vladan Matics. ”Kibírtuk a 
csapat körül kialakult némi 
bizonytalanság okozta lelki 
terhet. Elviseltük a sérültek 
hiányát, megoldottuk a ne-
héz sorsolás okozta nehézsé-
geket, és kibírtuk azt is, hogy 
minden riválisunk, a Veszp-
rémet és Szegedet „feledve” 
csak ránk vadászott.”

A Grundfos Tatabánya január 
elején elkezdte a téli felké-
szülést, az Európa-bajnok-
ság végéig csonka kerettel. A 
kék-fehérekre január 30-án, 
az Eger ellen már bajnoki 
mérkőzés vár, míg február 
8-án a spanyol La Rioja ellen 
az EHF-kupa csoportkörét is 
megkezdik a mieink.-pa
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TÉLEN IS SOK HELYEN MOZOGHATUNK

A VÁROSBAN ÉS KÖRNYÉKÉN

Túrázás, korcsolyázás, szabadtéri sportpark, műfüves 
focipálya a lehetőségek között

A Tatabánya környéki erdők, jól bejárható, kijelölt turistautakkal a téli időszakban is kirándulási 
lehetőséget kínálnak a városlakóknak – erőnléttől, korosztálytól függően hosszabb-rövidebb távokon.

 A sportot sokan a nyárral kap-
csolják össze. Télen sem kell azon-
ban lemondanunk a testmozgás-
ról. Ehhez az enyhébb időjárás és 
a városban meglévő lehetőségek 
is adottak: a tatabányaiak igény-
be vehetik a szabadtéri közösségi 
sportpályákat. Változatos sport-
programokat szervezhetünk akár 
a barátokkal vagy a családdal 
közösen is, hiszen helyet minden 
városrészben találunk hozzá.

Sokak kedvenc téli sportja a korcso-
lyázás, ami a szakemberek szerint a 
gyermekek számára igen hasznos 
lehet. A koordinációs képességek 
fejlesztése óvodás korban a legha-
tékonyabb és az egyik legfontosabb 
feladat. A korcsolyázás megtanulá-
sa során nagymértékben fejlődik az 
ügyesség, a tér- és ritmusérzékelés, 
az egyensúlyérzék és a mozgások 
összehangolása. A sportág elsajátí-
tására kiváló lehetőség nyílik a Tata-
bányai Műjégpályán, ahol – fedett 
pálya lévén – akár esős időben is 
várják az érdeklődőket.
Az úgynevezett „street workout”, 
azaz a szabadtéren felállított 

testedző eszközök és parkok ma-
napság nagyon népszerűek, hiszen 
valamennyi korosztály számára le-
hetőséget teremtenek a szabadidő 
hasznos eltöltésére. Ráadásul igazi 
közösségi térként funkcionálnak: új 

baráti kapcsolatok kialakulásának 
helyszínei lehetnek, a családok ap-
rajának-nagyjának egyaránt kiváló 
hétvégi, de akár hétköznapi prog-
ramot nyújthatnak, több generáció 
együtt-sportolásának alkalmát te-
remtik meg. A sportpark fő ismer-
tetője, hogy a területén felállított 
eszközök tolódzkodásra, húzó-
dzkodásra, has és hátizom erősítő 
gyakorlatokra és fekvőtámaszokra, 
valamint lépcsőzésre, létramászás-
ra, párhuzamos korláton végezhe-
tő gyakorlatokra és függeszkedésre 
alkalmasak. Néhány éve adtak át 
hasonló, szabadtéri eszközparkot 
Újvárosban, a Kodály tér szom-
szédságában, amely töretlen siker-
nek örvend a mozogni vágyó lakók 
körében. Emellett hasonló kültéri 
fitneszparkot találunk a Gál István 
lakótelep 710. mögötti zöld terü-
leten.
Tatabányán nagy hagyománya van 
a versenysportnak, amit mi sem tá-
maszt alá jobban, mint hogy több 
mint száz éve, már 1910-ben meg-
alakult a Tatabányai Sport Club. 
Azóta is több száz sportolója verse-
nyez, és ér el eredményeket világ-
versenyeken is. A versenyszerűen 
sportolók mellett ugyanakkor egyre 

többen mozognak a városban, 
folyamatosan nő az igény a szaba-
didősport lehetőségek iránt. Az ez-
redfordulóra a város iparszerkezete 
teljesen átalakult, egyre több gyár 
telepedett le Tatabányán. Az újon-
nan alakult munkahelyi közösségek 
rövid időn belül baráti közösségek-
ké alakultak, és kispályás focibaj-
nokságokat szerveztek. A kispályás 
labdarúgó bajnokság nyári és téli 
fordulóira több tucat csapat nevez 
minden évben, hogy összemérhes-
sék tudásukat. A pályákon emel-
lett több jótékonysági labdarúgó 
gálának is helyet ad a Tatabánya 
Városi Szabadidősport Szövetség, a 
játékteret rendszeresen használják 
testnevelés órákra, utánpótlás-ne-
velésre és középiskolás bajnoksá-
gokra is.
2011 óta harminchét, zömében 
műfűvel borított focipálya épült 
meg megyeszerte a Magyar Lab-
darúgó Szövetség (MLSZ) Pályaépí-
tési programjának keretében. Ilyen 
grundpályával találkozhatunk több 
városrészben: Óvárosban, Alsógal-
lán, Bánhidán és Kertvárosban is. 
Több esetben ezeket a pályákat is-
kolák diákjai és a környező lakosság 
tagjai is használhatják.

Kicsi, nagy, fiatal, idős
 kutyák várnak gazdira

 az ebrendészeti telepen
 A tatabányai Ebrendészeti 
Telep hatósági feladatokat 
lát el.  A begyűjtött, illetve 
itt leadott házi kedvencek 
gondozása, a kutyák, cicák 
örökbeadása során nélkülöz-
hetetlen a Segítő kéz a ku-
tyákért Egyesület munkája. 

 

A közösségi oldalon rend-
szeresen közzéteszik az 
örökbefogadható állatok fo-
tóját, melyekből néhányat 
az elérhetőségekkel együtt 
hónapról hónapra közzéte-
szünk itt, a városi lapban. 
Íme az idei év első kutyusai:

Segítő Kéz a Kutyákért Egyesület

telefonszám: +3670/610-2208

email: sekatatabanya@gmail.com
 

Tatabányai Ebrendészeti telep Örökbefogás

ELCSENDESÜLÉS CÍMMEL VERS 
ÉS ESSZÉ PÁLYÁZAT JELENT MEG
A KÖLTÉSZET NAPJA TISZTELETÉRE
 A megbékélés – az összhang 
keresése önmagam és a ter-
mészet között – a világ és az én 
egysége – gyász és öröm a min-
dennapokban és az ünnepek-
ben a témakörök. Esztétikai ér-
téket képviselő, nyomtatásban 
és elektronikusan közzé nem 
tett, eredeti alkotásokat várnak 
a 16-25 év közötti fiataloktól.
 

Bővebb információ a Vértes 
Agorája honlapján, beküldési 
határidő: 2020. február 15.

Eredményhirdetés: 

a Költészet napján, az Új For-
rás (UFo) és A Vértes Ago-
rája közös irodalmi estjén 
április 11-én 18 órakor A 
Vértes Agorájában.

CSALÁDI NAPRA VÁRJÁK AZ ÉRDEKLŐDŐKET 
JÁTÉKOS  TUDOMÁNY ELNEVEZÉSSEL

  Február 29-én 14 órától a Vértes 
Agorájában interaktív élményt 
kínálnak az egész családnak a 
biológia, az orvostudomány, a 
fizika, a kémia, a robotika és a 

műszaki tudományok területén. 
A különleges szökőnapon napon 
science show, virtuális valóság, 
őrületesen jó kísérletek és be-
mutatók várnak kicsit és nagyot.

A mÉrtékadó Család és KarrierPONT februári programjai: 
Február 7., 13.00  - Dietetikai tanácsadás
Február 11., 16.30 - Angol társalgási kör
Február 12., 18.00 - Könyvklub: Így lettem Michelle Obama
Február 18., 19. 9.00 - Fotótanfolyam
Február 20., 15.30 - Csillámtetoválás tanfolyam
Február 26., 18.00 - Esti coaching: Ön itt áll (helyzettérkép készítés)
Február 27., 17.00 - Kommunikációs tréning: Vezetsz vagy vezetnek

A PROGRAMOKON VALÓ RÉSZVÉTEL INGYENES, DE RE-
GISZTRÁCIÓHOZ KÖTÖTT.
Bővebb információ: www.mertekadocsak.hu
A mÉrtékadó Család és KarrierPONT: Tatabánya, Réti utca 164. fszt.

www.avertesagoraja.hu 
 

ELÉRHETŐSÉGEK

2020. 02. 02. DU. 2 ÓRA
EGYEDI DÁTUM, EGYEDI ÉREM, PÁRATLAN HANGULAT
“Megyek, futok egyet.” – Ismerősen cseng?
Tudod mit?! Ezen a napon fuss 2-t!
Válassz 2 távot vagy fuss párban… 200 m | 2 km | 2x2x2 km | 20 km
nevezés és start: a Puskin Művelődési Háznál Bánhidán
Nevezni csak a helyszínen lehet. Nevezési díj nincs, de 200 
Ft-os támogatói jegyet vásárolhat bárki. Az így befolyt ösz-
szeget jótékony célra fordítják a szervezők.
bárki benevezhet a versenybe: egyedül, párban, egy vagy 
két távra is (Lehetséges párosítás: 200 m – 2 km | 200 m – 8 km 
| 200 m – 20 km | 2 km – 20 km).

TÁVOK – ÚTVONALAK – RAJTIDŐPONTOK
200 m | Rajt: 14:00 (Kossuth Lajos utcai MOL üzemanyagtöltő állomás 
mögötti zsákutca)
2 km | Rajt: 14:05 (Kossuth Lajos utca – Polacsek köz – Madách 
utca – Pósa Lajos utca – Szent Erzsébet tér – Kossuth Lajos utca)
2x2x2 (8 km) | Rajt: 14:20 (Kossuth Lajos utca – Marasztok utca 
– Fürdő utca – Erőmű-tó – Környei kerékpárút – és vissza)
20 km | Rajt: 14:20 (Kossuth Lajos utca – Marasztok utca – Kör-
nyei kerékpárút – Kecskédi kerékpárút – Kecskédi focipálya 2 kör)

Minden teljesítő befutóérmet kap. A rajtszámok egyben tom-
bolaszámok is, a sikeresen teljesítők között értékes nyeremé-
nyeket sorsolunk.
A sorsolás időpontja: 17:30 h – Puskin Művelődési Ház.
A helyszínen öltözési lehetőség, csomagmegőrzés, mosdó és 
meleg tea is lesz.

További információ: ablonczyeta@gmail.com
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Imp res  szum

  HULLADÉKUDVAROK:
  Tatabánya, Búzavirág út 7860/1 hrsz.
  Regionális Hulladékkezelő Központ mellett, Dubnik völgy 0739/13 hrsz.

  DÍJTALANUL ELHELYEZHETŐ:
  műanyag, papír, üveg, fém, textil csomagolási hulladék (külön vá-   
  logatva): korlátlan mennyiségben
  építési, bontási (inert) hulladék: ingatlanonként évente 3 köbméter
  lom: ingatlanonként évente 3 köbméter
  személyautó gumiabroncs: ingatlanonként évente 4 db
  veszélyes hulladék (festék, lakk, motorolaj, akkumulátor, elemek):   
  ingatlanonként évente 5 kg
  elektronikai hulladék: ingatlanonként évente 100 kg
  zöldhulladék: ingatlanonként évente 3 köbméter
 

  AKI IGÉNYBE VEHETI A HULLADÉKUDVART:
  érvényes lakossági hulladékszállítási és ártalmatlanítási szerződéssel  
  rendelkezik
  nincs tartozása
  tatabányai címre szóló lakcímkártyáját, ugyanerre a névre szóló  
  személyi igazolványát felmutatja

  NYITVA TARTÁS:

  Dubnik-völgy:

  szerda 8:00-12:00-ig
  szombat 13:00-16:00-ig

Búzavirág út:

kedd, szerda, csütörtök: 
12:00-tól 18:00-ig
péntek: 9:00-tól 15:00-ig

SZELEKTÍV- ÉS ZÖLDHULLADÉK SZÁLLÍTÁS 2020.


